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Вендета. Майката и адвокатът на семейството твърдят, че малчуганът е нарочен

Родители спряха децата си от училище, 

ДОНА МИТЕВА

Протест на родители 
и учители от бургаското 
СУ „Св. св. Кирил и Мето-
дий” срещу третокласник, 
заради който вече втора 
седмица останалите деца 
не посещават учебни за-
нятия, бе организиран в 
центъра на града. Според 
адвоката на потърпевшо-
то семейство – детето е 
стигматизирано още от 
детската градина и му е 
сложен негативен етикет. 
Родителите на останали-
те деца настояват мал-
кият да бъде преместен в 
друго училище, заплашват, 
че ако това не се случи, те 
ще преместят своите.

На страната на роди-
тели и учители застана 
и образователната секция 
на КТ „Подкрепа“ в града.

Запознати, които на-
блюдават случая, са кате-
горични, че училището е 
направило всичко възмож-
но да приобщи детето и 
да го социализира. Дори 
психоложката на учили-
щето е била прикрепена 
към него в индивидуалната 
форма на обучение. Въпре-
ки това, то проявява аг-
ресия и начинът му на 
общуване в повечето 
случаи е груб. Стигат до 
извода, че вероятна при-
чина трябва да се търси 
и в семейната среда и да 

се работи по отстраня-
ването ѝ.

В сряда сутринта 
протестираха учители 

и родители,

които твърдят, че в тре-
ти В клас няма нормални 
учебни занятия. За става-
щото в класа те са писали 
жалби до РУО и МОН, но 
не са получили отговор. 
Сигнали има подадени и от 
другата страна.

Протестиращите ро-
дители описват случаи на 
агресия и насилие – физи-
ческо и вербално, не само 
върху своите деца, но и 
върху учители. Майка 
дори обясни, че се притес-
нява за живота и здравето 
на детето си.

Адвокатът на потър-
певшото семейство Не-

дялка Божилова предос-
тави материали от 20 
страници по случая, под-
готвени специално за ме-
диите, в които се описва 
тяхната гледна точка. 

Във въпросния текст е 
цитиран и психиатър, 
който констатира, че 
„детето няма симптоми 
на тревожност, депресия 
или психично разстройство, 
че е адекватно комуника-
тивен и емоционално съ-
ответен на реалните 
провокиращи фактори и 
че е с повишена инициа-
тивност и действена 
активност“. Както и 
мнения на други специали-
сти в подкрепа на тре-
токласника, че е „здрав, 
без диагноза“.

В телефонен разговор 
адвокат Божилова комен-
тира, че според нея 

личен конфликт между 
майката и 

директорката на 
първото училище,

в което момченцето е 
записано в първи клас, е в 
основата на случващото 
се. Въпросната директор-
ка създала негативния 
имидж на малчугана, зара-
ди неотпуснат кредит от 
майката, която работи в 
банка. Сега този имидж, 
че малкият възпрепятства 
учебния процес, се разнасял 
из училищата на града. 

„Повечето от децата не 
ходят на училище, защото 
един от родителите – Емил 
Пейчев, ги е заплашил. Той 
е организаторът на про-
теста. А учителите, кои-
то бяха на протеста, са 
там, защото има жалби 
срещу тях. Защото за аг-

ресията, когато е бито и 
нападнато подопечното 
ми дете, за което има и 
медицински документи, 
има и полицейско разслед-
ване. В стаята е имало 
учител, който се прави, че 
не вижда нищо“, коменти-
ра адвокат Божилова.

Родителите на децата 
от 3 В клас казват, че 
това е четвъртият клас, 
в който е премествано 
въпросното дете. И че е 
била извършена полицей-
ска проверка на видеоза-
писи от класната стая, 
от които е видно, че в 
рамките на 2 часа и поло-
вина, само 9 минути са 
учебен процес.

На адвокат Божилова 
зададохме въпрос дали 

родителите не мислят 
за преместване на 

детето в друго училище: 

„На всяко място детето 
е посрещнато от група 
родители, които казват 
„Ние няма да позволим то-
ва дете да влезе в училище“. 
Без да го познават. Ако 
тръгнем да го местим, убе-
дена съм, че ще го посрещнат 
и в новото училище по същия 
начин. Още повече след 
тези медийни изяви“.

Адвокатът дава пример, 
че преди дни момченцето 
е бито от две деца на пло-
щадката пред блока, в 
който живее, „защото е 

онова дете“.
Фактът, че и в други 

училища има настроения 
срещу детето, логично не 
потвърждава тезата, че 
родителят Емил Пейчев 
е единственият подстре-
кател на недоволствата, 
дори и в конкретния случай 
да е изиграл някаква роля 
на организатор.

Според Кремена Танева, 
заместник-директор на 
училището,

педагогическият състав 
се е събрал, за да 

подкрепи родителите 

Главният учител Доре-
на Киндалова посочи в ефир 
на национална телевизия, 
че са полагани много усилия, 
но те не срещат подкрепа 
от страна на родителите 
на детето: „Те бойкотират 
усилията на училището. 
Смятат, че има световен 
заговор срещу тях, който 
да изведе детето им от 
тук“, казва Киндалова. 

Дочуха се и коментари 
извън ефир, че вероятно 
детето има нужда от 
защита до голяма степен 
и от родителите си.

На протеста не бе за-
белязана директорката 
на училището Снежана 
Няголова, както и психо-
ложката, за която се 
твърди, че е една от по-
търпевшите от невъз-
държаността на детето.

Недоволните родители заплашват, че ще преместят децата си в други училища                ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Световният производител 
International Armored Group 
откри първия си български 
завод за бронирани автомо-
били по стандартите на 

НАТО в Бургас на 1 октомври. 
Собственикът и основател 
на компанията д-р Антон 
Стефов даде символичен 
старт на предприятието 
по време на официална цере-
мония в присъствието на 
президента на Република 

България Румен Радев, офи-
циални гости от местната 
и държавната администра-
ция, висши военни офицери, 
кадри от академичните 
среди и партньорски фирми 
от отбранителния сектор 
от целия свят.  

Д-р Стефов начерта 
приоритетите на IAG в 
България и заяви намерение-
то си да помогне българско-
то военно инженерство да 
получи признание на светов-
ната сцена. 

„Гордея се, че за първи 
път в България ще се про-
извежда техника по най-
високите стандарти на 
НАТО. Нашите бронирани 
автомобили са сертифици-
рано по най-високите стан-
дарти на STANAG 1, 2, 3, 4. 
Всички нови разработки, 
които произвеждаме в заво-
дите ни в чужбина, ще се 
реализират и тук, в Бургас. 
Сега имаме уникална възмож-
ност да обучим български 
специалисти, да изградим 
експертиза и ноу-хау, които 
да останат в страната. 
Решен съм да си партнираме 
и с български фирми за про-
изводството на голяма част 
от компонентите, заяви д-р 
Антон Стефов по време на 
официалната церемония за 
откриване на най-новия му 

завод в България.  
Президентът на Р Бъл-

гария пожела успех на ком-
панията с приветствие: 

„Съвременните конфликти 
и влошаващата се среда на 
сигурност показват необ-
ходимостта страната ни 
да разполага със собствени 
национални мощности за 
производство на собствени 
отбранителни продукти, 
които да   гарантират на-
деждност в поддръжката и 
непрекъсната адаптация 
към нуждите на отбраната“, 
каза президентът Румен 
Радев.  

Гостите имаха възмож-
ност да се запознаят от-
близо с част от бронирани-

те автомобили на IAG. 
Собственикът на компани-
ята представи високотех-
нологичните отбранител-
ни машини: бойната машина 
на пехотата РИЛА 8х8, 
тактическите превозни 
средства РИЛА Xtreme и 
Guardian Xtreme, лекия пат-
рулен автомобил, бронира-
ния Форд пикап, Тойота със 
заглушители, както и ав-
томобил робот с електри-
чески двигател. Д-р Стефов 
заяви, че вижда бъдещето в 
бранша в роботизацията и 
изкуствения интелект и 
представи демонстрация на 
най-новото попълнение в 
портфолиото на компани-
ята – високотехнологични 

дронове за спасителни, 
разузнавателни и аварийни 
отряди в съдружие с българ-
ски партньор. Гостите 
станаха свидетели на де-
монстрация с гасене на пожар 
с дрон.  

Производствената база 
беше завършена година по-
рано от планирания срок. 
Тя е разположена на площ 
от 150 000 кв.м в промишле-
ната зона на Бургас. През 
2023 г. IAG беше сертифици-
рана като инвеститор клас 
А, а държавата и общинска-
та администрация на гр. 
Бургас се ангажираха с из-
граждането на техническа 
и довеждаща инфраструк-
тура.   

Първият завод за бронирани автомобили бе открит официално в Бургас

Демонстрация с дрон впечатли гостите

Част от техниката, която ще произвежда заводът бе разполо-
жена в халето 

Официални-
те гости
ФОТО: ТОДОР 

СТАВРЕВ
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протестират срещу дете, което пречи в клас
Зорка Иванова е майката 

на детето, което пречи на 
образователния процес. Тя 
твърди, че срещу сина ѝ са 
отправяни клевети. Според 
нея детето ѝ е обект на 
нападки и физическа агре-
сия от съучениците си. 
Било „пребито от трима 
ученици“ и атакувано с 
викове: „Майка ти да умре!“. 
За нея това е „гавра“ със 
сина ѝ.

Адвокат Божилова обяс-
ни, че малкият е бит в 
училище от другите деца 
дори и заради това, че ги е 
заговарял или просто им се 
е усмихвал. А е бил на инди-
видуален режим на обучение 
не защото пречи на рабо-
тата в клас, а защото е бил 
със счупен крак и освен 

това често боледувал.
На протеста на учите-

лите и родителите от СУ 
„Св. св. Кирил и Методий“ 
присъства и Огнян Маринов 
от Регионален синдикат 
„Образование“ при КТ “Под-
крепа”. Той коментира 
случая така: „Синдикатът 
подкрепя протеста на 
родителите и учителите. 
Нещата са много сериозни. 

Този казус стана и 
синдикален, 

защото от две седмици 
родителите са спрели 
децата си да ходят на 
училище. Те казват така: 
„ако не се вземе решение 
някак това дете да бъде 
изведено от училище или 

поне да бъде на индивиду-
ален учебен план, ние ще 
отпишем нашите деца от 
това училище и ще ги пре-
местим в други. Това оз-
начава съкращение на 
учители, а в това училище 
90 човека са членове на 
„Подкрепа“, включително 
и учителките на класа, в 
който е и това дете“. 

По негови думи топката 
е в полето на Регионалния 
инспекторат по образо-
ванието, а няма тяхна 
изразена позиция. Не дой-
де и техен представител 
на протеста. 

„Идеята на родителите 
е институциите в лицето 
на РУО да намерят някак-
во решение, каквото и да 
е то. Другата цел на про-

теста е да се направят 
промени в Закона, така че 
в такива случаи да се дава 
възможност по законов 
път детето да бъде от-
странявано, защото сега 
докато не завърши поне 
четвърти клас, без съгла-
сието на родителите, не 
могат да се предприемат 
такива действия.

На мен ми се обаждаха 
от родителските коми-
тети и ме поканиха на 
протеста. Отделно ми се 
обадиха колегите от учи-
лище, които са имали пе-
дагогически съвет предния 
ден и тогава са решили да 
подкрепят протеста. От 
колегите чух страшни 
неща как малкият ритал 
и биел“, каза Маринов.

Протестиращите издигнаха плакати: „Стоп на агресията  
в училище“         ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Дошло е време ние, кме-
товете, да вдигнем глава и 
да се борим да защитим ре-
гионалните си интереси в 
национален мащаб. Аз не се 
страхувам от работа, не се 
страхувам от отговорност 
и винаги съм заставал срещу 
проблемите и съм търсил 
начин за решаването им. По 
пътя на тези решения съм 
срещал трудности, но вина-
ги ме е водил интересът на 
Бургас и региона. Аз го обичам 
и съм готов да дам своята 
енергия, знания, опит в име-
то на развитието на региона 
ни. Цялата ми емоция е свър-
зана с Бургас и региона. От-
давна паднаха границите 
между общините, между 
градовете, отдавна всичко 
стана глобално, затова и 
проблемите се решават гло-
бално. Може би съм един от 
малкото хора в областта, 
който в детайли е запознат 
с проектите във всяко насе-
лено място. Заставам с име-

то си да водя листата на 
ГЕРБ на тези парламентарни 
избори, за да мога да гаран-
тирам реализирането на 
важните проекти за Бургаска 
област. Трябва именно хора 
с авторитет да поемат та-
зи инициатива, затова под-
крепете листата на ГЕРБ-СДС!“ 
С тези силни думи водачът 
на листата на Коалиция ГЕРБ-

СДС Димитър Николов откри 
предизборната кампания в 
Бургас. 

Кандидатите за народни 
представители посочиха 
най-важните проекти за 13-
те общини в Бургаска област, 
за които гарантират личен 
ангажимент. Областният 
лидер на ГЕРБ Иван Алексиев 
бе категоричен, че ГЕРБ не 

дава напразни обещания, 
поема ясни ангажименти, 
които ще изпълни в следва-
щите години в Бургаския 
регион.

„Това е една от най-важни-
те политически кампании. 
Свидетели сме на повече от 
три години безвремие. Без-
времие, което постави ико-
номиката на колене, общи-

ните на колене и виждате, 
че ключови проекти са заба-
вени. Развитието на стра-
ната ни зависи единствено 
от това дали ще има прави-
телство“, каза енергийният 
експерт Жечо Станков. 

Той също пое ясен ангажи-
мент, че безплатното сани-
ране ще продължи, както за 
хилядите чакащи, така и за 
одобрените вече проекти.

„Познаваме проблемите на 
всяка една община и всяко 
едно населено място в облас-
тта, имаме конкретни пред-
ложения за тяхното решава-
не. Гарантираме задълбочена 
връзка между образованието 
и пазара на труда“, каза кан-
дидатът за народен предста-
вител Галя Василева.

„Бъдещето е в нашите 
ръце, но само с общи усилия 
можем да съберем парчетата 
и да сглобим пъзела.“ Всеки 
един от кандидатите напи-
са върху картата на областта 
ангажимента, който ще по-
еме за следващите 4 години. 

Основните приоритети 
на Коалиция ГЕРБ–СДС са по-

добра пътна свързаност в 
общините, откриване на 
нови работни места, ГКПП 
„Малко Търново“, изграждане 
на Южен обход на Бургас, 
разкриване на нови факулте-
ти във висшето образование. 
За морските общини канди-
датите се ангажираха да ра-
ботят за изграждане на ри-
барски пристанища. Не на 
последно място са строител-
ството на магистрала „Чер-
но море“, основни ремонти на 
Ришки проход и Дюлински 
проход, както и изграждане 
на нови индустриални зони.

Кандидатите за народни 
представители съобщиха, 
че Коалиция ГЕРБ-СДС 
организира мащабен 
фотоконкурс „Моят любим 
град“. Отворен е за всички 
жители на областта. 
Целта на конкурса е да се 
покаже красотата и 
развитието на всеки един 
град в областта в различни 
перспективи и да се даде 
възможност на всеки да 
изрази своето лично 
виждане за „Моят любим 
град“. Всеки участник 
трябва да подготви до три 
фотографии, които 
отразяват личната му 
връзка с града.
30-те най-добри фотоса ще 
бъдат принтирани и 
показани на организирана 
от нас изложба в центъра 
на Бургас. Предвидени са 
награди за първите три 
места. Всички желаещи 
могат да изпратят своите 
снимки на адрес burgas@
gerb.bg. Крайният срок е 20 
октомври. 

Коалиция ГЕРБ – СДС откри кампанията си в Бургас с ясни 
послания и ангажименти за всяка една от 13-те общини

„Обичам своя град и регион и съм готов да дам 
своята енергия за него“, заяви водачът на 
листата Димитър Николов

„Ние се разпознаваме като хората, които работят 
с чест за региона си, с отговорност за всеки един 
жител“, каза вторият в листата Жечо Станков

Отборът на ГЕРБ-СДС за региона пристигна за откриването на кампанията в центъра на Бургас
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ГЕРБ

Галя Василева (вдясно) и Мая Казанджиева са част от 
дамския екип в листата на ГЕРБ-СДС
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ЛАЛКА ДИМИТРОВА

Точно 847 разговора меж-
ду брокерката Теодора Ба-
хлова и убиеца Станимир 
Рагевски, които сочат за 
изключително активна 
комуникация в много кратък 
период от време, са били 
заличени от паметта на 
телефона му. Множество 
скици на имоти край море-
то, изпратени по телефона 
от Рагевски, съпътствали 
денонощните разговори 
между двамата, и то някол-
ко месеца преди изчезването 
на жертвата. В деня на 
убийството ѝ – на 29 октом-
ври 2020 година, последната 
камера, която засича Бахло-
ва, е пред апартамента на 
съпругата на Рагевски на ул. 
„Константин Фотинов“ 1.  
13 минути по-рано същото 
устройство заснема прис-
тигането на Рагевски на 
този адрес. А месец след 
това похитителят отива 
в полицията с 366 г мариху-
ана, за която твърди, че е 
открил в автомобила на 
Бахлова.

Всички тези, а и други 
факти, намират място в 
117-те страници мотиви 
на Бургаския окръжен съд, 
който през март т.г. осъди 
Станимир Рагевски на до-
животен затвор без право 
на замяна.

Данните са събрани от 
МВР още в първите месеци 
след изчезването на бро-
керката. Но въпреки това, 
очевидно те не се оказват 
достатъчни за прокурату-
рата, за да образува досъ-
дебно производство. То, по 
мнението на юристи, дава 
много по-широки правомо-
щия – за всеобхватно, обек-
тивно и задълбочено раз-
следване.

Девет месеца случаят е 
в графата „преписка“, без 
конкретен резултат, а за 
близките на Бахлова не е 
ясно какво изобщо се случва 
и какво произтича от про-
цедурните тънкости.

Няма труп –  
няма проблем…

Но такъв все пак се поя-
вява. И трупът не е на из-
чезналата Бахлова, а на 
28-годишния Юмер Мехмед 
– момчето за мръсни поръч-
ки на Рагевски. Останките 
на обезглавеното тяло са 
намерени в черни чували в 
тръстиките на едно от 
бургаските езера. Това ста-
ва, докато МВР наблюдава. 
Девет месеца.

Новите подробности 
връщат в дневния ред един 
неудобен въпрос:

Можеше ли поне 
животът на Юмер  

да бъде опазен?

В иначе пространните 
мотиви на съда директен 
отговор липсва. Там обаче 
впечатление прави един 
съществен акцент, изведен 
от съдебния състав. Той 
разширява призмата на 
отговорността и е свързан 
с последния миг от живота 
на Бахлова, когато е застре-
ляна с пистолет „Макаров“ 
без заглушител в апарта-
мента на Рагевски. „Липса-
та на свидетели, които да 
са възприели слухово про-
изведения изстрел, може да 
се дължи както на недос-
татъчно добре свършена 
оперативна работа, така 
и на липсата на живущи в 
момента на убийството 
съседи“, пише съдът.

Внимателният прочит 
на мотивите предлага богат 
материал за размисъл. И 
пропуква иначе перфектна-
та картина по разкриване-
то на двойното убийство, 
обрисувана както от Ок-
ръжната прокуратура в 
Бургас, така и от Област-
ната дирекция на МВР на 
пресконференция на 12 август 
2021 г. Първите се самопох-
валиха, а последните малко 
след това дори се и самона-
градиха. Но не отговориха 
на въпросите, които не са 
изчистени в дълбочина. И 
поради тази причина отно-
во попадат в радара на об-
щественото внимание – с 
каква степен на достовер-
ност биха могли да се при-
емат твърденията, изра-
зени публично от близките 
на Бахлова, за евентуални 
опити за шиканиране на 
случая? Лишава ли липсата 
на образувано досъдебно 
производство криминалис-
тите от възможността 
да работят по горещи 
следи? Неглижирани ли са 
базови законови механизми, 
тъй като именно прокуро-
рът носи отговорност за 
ефективността на водено-
то разследване, и дори по-
лицията да не изпълни не-
говите разпореждания, 
това не го освобождава от 
законовите му правомощия 

по даване на указания за 
предприемането на други 
издирвателни мероприятия? 
Какви усилия са положени 
въобще в търсенето на 
следи и защо, при условие 
че разследващите са уста-
новили, че Бахлова е на за-
писите от камерите пред 
жилището на съпругата на 
Рагевски точно в деня на 
изчезването ѝ, то не е про-
верено още тогава? Макар 
даже за ентусиасти от клуб 
„Млад криминалист“ да е 
известно, че най-важни за 
разкриването на престъ-
пления са първите 72 часа, 
защо това не е направено и 
месец по-късно, когато за-
подозреният сам е занесъл 
в полицията над 300 грама 
марихуана?

От мотивите на съда 
става ясно, че червената 
лампа не е светнала и кога-
то проверката на трафич-
ните данни показала, че в 
периода 1 октомври 2020 
година – 27 октомври 2020 
година между Бахлова и 
Рагевски са проведени 49 
разговора. А през следващи-
те месеци необезпокоявано 
бизнесменът транжира 
трупа, изнася останките в 
бидони и още, и още… Ясен 
отговор на тези въпроси 
би могъл да даде различен 
оттенък на последвалите 
събития. Макар и постфак-
тум.

От Окръжна прокурату-
ра в Бургас отхвърлиха 
молбата за разговор по 
темата с наблюдаващия 
прокурор по случая Бахлова. 

В обувките  
на Сатаната

Когато в 16:05 часа на 29 
октомври 2020 година Те-
одора Бахлова поема с так-
си от дома си на ул. „Обо-
рище“,  а  три минути 
по-късно слиза на ул. „Була-
ир“ и се отправя към апар-
тамента на своя партньор 
Рагевски – на ул. „Констан-
тин Фотинов“, тя едва ли 
предполага, че това ще е 
последното пътуване в 
живота ѝ. Това е последни-
ят път, когато тя се поя-
вява на записите от каме-
рите за наблюдение в Бургас. 
Те са насочени към ул. 
„Константин Фотинов“ 1, 
а в хода на проверката по-
лицаите установили, че 
Рагевски се е насочил към 
същия адрес само минути 
преди това. Проверката, 
извършена от сектор „Опе-
ративен анализ“ на ОД 
МВР-Бургас, показва и още 
един много интересен де-
тайл. Последният разговор 
от телефона на бизнесда-
мата е проведен в 16:07 
часа на 29 октомври 2020 г., 
т.е. непосредствено преди 
пристигането ѝ на ул. 
„Константин Фотинов“ 1. 
След това телефонът ѝ 
никога повече не е бил вклю-
чен в мрежите на мобилни-

те оператори. В 15:40 часа, 
ползваният от Рагевски 
iPhone бил активен именно 
в клетката на ул. „Констан-
тин Фотинов“ 1. В периода 
от 15:44 до 18:32 часа, кога-
то е видян от съсед да на-
пуска жилището, телефо-
нът е бил изключен. Пак 
според неговите показания, 
ключ за апартамента имал 
единствено Рагевски.

Там, твърди обвинение-
то, бизнесменът държал и 
незаконен пистолет „Ма-
каров“, кал. 9х18, със заличен 
фабричен номер.

Решението за убийство-
то на Бахлова, пишат ма-
гистратите в мотивите 
си, е взето внезапно и 
приведено в изпълнение 
веднага. Причината, оказва 
се, е скрита в изтритата 
информация от телефона 
на Рагевски. От iPhone по-
късно експертите успели 
да открият множество 
изображения на скици и 
снимки на недвижими имо-
ти в новопостроена сграда 
в Лозенец. Такава уговорка 
действително е същест-
вувала, разказват и трима 
свидетели. Рагевски не бил 
съгласен, като съдебният 
състав приема, че това е и 
поводът за обтягане на 
отношенията между няко-
гашните бизнес партньори.

Ето какво пише в моти-
вите на Бургаския окръжен 
съд:

„Рагевски осъзнал, че 
заради близостта им по-
търпевшата е запозната 
с много негови лични и 
финансови взаимоотноше-
ния, чието публично опо-
вестяване би могло да му 
навреди, и се побоял, че 
силният ѝ, но крайно емо-
ционален характер може да 
я провокира да направи 
нещо необмислено и увреж-
дащо неговите интереси. 
Решил да предотврати 
каквато и да е опасност в 
тази насока, затова взел 
пистолета „Макаров“ и я 
прострелял смъртоносно. 
След като се уверил, че е 
мъртва, пренесъл трупа ѝ 
в санитарното помещение 
на апартамента, почистил 
следите от кръв и излязъл, 
като заключил входната 
врата на имота.“

Ден след изчезването на 
Теодора, Рагевски разговарял 
с възрастната ѝ майка, 
уверил я, че няма от какво 
да се притеснява и дори 
проявил отзивчивост, 
като помогнал с премест-
ването на автомобила на 
Бахлова. После отново се 
върнал в апартамента на 
ул. „Константин Фотинов“, 
зад чиито стени се развил 
сценарий за зловещ психо-
трилър. Действията на 
Рагевски, в опитите му да 
се отърве от трупа, пора-
зително напомнят сцени 
от американския сериал, 
сполучливо преведен у нас 

Убийствен пъзел. Ще изплуват ли още тъмни тайни и интересни имена от студеното досие

Апартамент в блока на улица „Константин Фотинов“ 1 е последното място, където Бахлова е 
засечена от камерите жива             ФОТО: АРХИВ

Едва след второто убийство – това на Юмер Мехмед, извърши-
телят бе заловен                   ФОТО: АРХИВ

Девет месеца изчезването на Теодора Бахлова в графа „препи-
ска“, без конкретен резултат, а за близките на жертвата не е 
ясно какво изобщо се случва и какво произтича от процедурни-
те тънкости       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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тите доказателства срещу Рагевски
„В обувките на Сатаната“. 
В лентата главният герой 
натъпка труповете на 
жертвите си в бидони с 
киселина. По аналогичен 
начин действа и Станимир 
Рагевски. Тялото на Бахло-
ва е разрязано, а частите 
– оставени в бидони. Биз-
несменът редовно натискал 
трупните останки със 
стирка, за да „слегнат“.

Следващите редове в 
мотивите на Окръжния съд 
описват документална 
хроника на едно хладнокръв-
но престъпление в най-
зловещите проявления на 
човешкото ребиологизира-
не и не са подходящи за хора 
с по-лабилна психика:

„Подсъдимият добре 
разбирал, че не може да 
изнесе трупа на жената от 
апартамента, но и не може 
да си позволи да го държи 
там за продължителен 
период от време, затова 
решил, че е по-добре да 
разреже частите на тяло-
то, да ги постави в бидон и 
да ги залее със сода каустик. 
По този начин, под въз-
действието на основата, 
трупните части ще се са-
моразградят и ще могат 
по-лесно да бъдат премес-
тени на друго, безопасно 
място. Купил няколко па-
кета сода каустик, голям 
пластмасов бидон, снабдил 
се с електрически саблен 
трион и с него разрязал 
гръдния кош на Теодора 
Бахлова. Срязал наполовина 
с триона и бедрените кос-
ти на починалата, като 
останалата част от тях 
дочупил с ръка, за да ги 
отдели от тялото. Успял 
да напъха отделните труп-
ни части в пластмасовия 
бидон и изсипал върху тях 
сода каустик и вода, за да 
може основата да разгради 
тъканите и костите. Ос-
ъзнавал, че не може дълго 
време да държи трупните 
останки в апартамента на 
съпругата си и решил да 
намери по-подходящо мяс-
то за тях – магазинът на 
семейните му приятели за 
плодове и зеленчуци на ул. 
„Сливница“ 28, който преди 
около месец бил затворен, 
и взел единствения ключ 

за помещението. Понеже 
бил наясно, че не можел сам 
да пренесе бидона, решил 
да потърси помощта на 
Диян Дичев, за когото зна-
ел, че му е безусловно верен 
и няма да го предаде. Така, 
няколко дни след убийство-
то, Рагевски го посетил на 
работното му място и 
признал, че е убил Бахлова, 
понеже се скарали за пари. 
Доверил, че трупните ос-
танки са в бидон в апарта-
мента на жена му. Въпреки 
че Дичев бил притеснен, 
той се съгласил да помогне 
и не съобщил на никого за 
това. Съгласил се и с пред-
ложението му да потърсят 
помощта на свидетеля 
Стефан Златев, по прякор 
Рамбо, когото и двамата 
познавали. В периода между 
04.11.2020 – 09.11.2020 г. Дичев 
и Рагевски отишли на пазар 
„Краснодар“, открили Зла-
тев и поискали да им помог-
не с пренасянето на тежък 
товар, за който щели да му 
дадат някой лев. Така три-
мата отишли до апарта-
мента на ул. „Константин 
Фотинов“ 1, където към 
момента се намирали труп-
ните останки на Бахлова. 
Взели бидона и го свалили 

пред блока. Качили го в бял 
микробус „Опел Виваро“. 
След като натоварили 
бидона в микробуса, Дичев 
си тръгнал, а Рагевски за-
едно с Рамбо се придвижили 
до ул. „Сливница“ 28, където 
се намирал магазинът за 
плодове и зеленчуци. В то-
зи район работници извърш-
вали подмяна на кабели от 
електрическата мрежа. 
Рагевски обещал да им даде 
20 лева, ако пренесат то-
вара от микробуса до поме-
щението. Те веднага се 
съгласили. Отишли до 
микробуса, взели бидона, 
поставили го върху шарен 
килим, тип черга, който се 
намирал в микробуса. Всеки 
хванал единия край на чер-
гата и по този начин успе-
ли да пренесат бидона, в 
който се чувал шум от 
течност. Бидонът с труп-
ните останки останал в 
магазина.

Под въздействието на 
основния агент (хидроксид) 
с алкален характер, съста-
вът на содата каустик 
започнал да разгражда 
тъканите на починалата 
жена. Меките тъкани за-
почнали да се разпадат, а 
костните — станали плас-

тични и лесно трошими. 
Рагевски периодично посе-
щавал магазина и проверя-
вал състоянието им. Той 
нарязал допълнително част 
от тях, използвайки отно-
во трион, и решил, че вече 
може да започне да изхвър-
ля останките от трупа. За 
целта започнал да изгребва 
от бидона разградените 
тленни останки и да ги 
излива в трите отводни 
шахти в непосредствена 
близост до помещението 
на ул. „Сливница“ 28 — точ-
но на тротоара пред жи-
лищната кооперация. За да 
ускори процеса, Рагевски 
веднага след това допълвал 
съдържанието на бидона 
със сода каустик. Въпреки 
че осъзнавал, че се намира 
под своеобразно наблюдение 
от полицейските органи, 
не загубил хладнокръвие и 
продължил да излива труп-
ните останки на жертвата.

Според заключението на 
експертите, трупните 
останки са били подложени 
на декомпозиция под дейст-
вието на натриева основа, 
в резултат на което кост-
ните тъкани се разгражда-
ли до степен на минерали-
зация — ставали пластични 
и лесно трошими, без да 
могат да се разтворят 
напълно. Вещите лица са 
категорични, че спрямо 
бедрената кост има не само 
разрез с трион, но тя е 
била дочупена и с ръка. Част 
от останките са намерени 
много по-късно в три шах-
ти. В първата — фрагменти 
от ребрени дъги и три 
части от фаланги; във 
втората — 10-сантимет-
рова бедрена кост, три 
зъба, сред които кътник; 
а в третата — проектилът, 
който бил причинил смър-
тта на Бахлова и който бил 
останал в тялото ѝ след 
произвеждането на изстре-
ла. Към средата на януари 
в бидона останали един-
ствено големите кости от 
тялото. Тях Рагевски решил 
да зарови, като за място 

избрал гроба на собствени-
те си баба и дядо. Подсъди-
мият преценил, че е напра-
вил всичко необходимо, за 
да прикрие извършеното 
престъпление, и продължил 
с обичайния си начин на 
живот.

Примката се затяга през 
август 2021 година, когато 
в Траурния парк в Бургас се 
появяват първите неоспо-
рими доказателства за 
убийството на Бахлова – 
части от подбедрици, от 
гръбначния стълб, бедрени 
кости и ребра, които не се 
поддали на пълна декомпо-
зиция под въздействието 
на основния агент с алкален 
характер. С тях били и 
неразградени силиконови 
импланти, които Бахлова 
имала поставени приживе.

Синдромът  
„Сеньор – васал“

Поведението на Дичев е 
било мотивирано от слож-
на амалгама от лоялност и 
страх. Според заключение-
то на съдебно-психиатрич-
ната експертиза, той 
съзнавал, че би могъл да 
бъде следващата жертва. 
Дичев не отрича, че е бил 
близък с подсъдимия от над 
30 години. Връзката им 
датира от 1995 - 1996 годи-
на, когато и двамата са 
били в една килия. След 
това е работил в заведение 
на Рагевски, който го е под-
помагал и финансово. В не-
гово лице, показват анали-
зите на вещите лица, Дичев 
е срещнал ментор. В опре-
делен момент започнал да 
се чувства изключително 
обвързан и в морален аспект. 
Специалистите определят 
тази зависимост със синд-
рома „Сеньор – васал“.

Трафичните данни по-
казват, че само за период 
от около месец те са про-
вели около 200 разговора. 
Комуникацията не спира и 
след покушението срещу 
втората жертва — Юмер 
Мехмед.

Вместо дом –  
куршум от ментора

28-годишният строите-
лен работник Юмер Мехмед 
се познавал с Рагевски от 
много години. Израснал в 
сиропиталище и в определен 
период дори смятал, че 
бизнесменът го е отгледал, 
тъй като от малък работел 
в заведението му. Бизнес-
менът обаче се възползвал 
от младия мъж и го уговарял 
за палеж на катафалка. 
Рагевски бил посредник и 
подбудител към престъ-
плението, но Юмер поел 
вината върху себе си. В за-
мяна на престоя му в ареста 
„менторът“ обещал да го 
компенсира финансово. За 
услугата Юмер очаквал 20 000 
лева.

С бял мерцедес към… 
отвъдното

Дни преди смъртта си 
младият мъж споделил с 
приятелката си, че Рагевски 
му предложил да му прех-
върли апартамент — ателие, 
разположено на последния 
етаж в жилищна кооперация 
в к-с „Зорница“. На настой-
чивото питане на приятел-
ката му дали няма да им е 
малко и все пак няма ли да е 
по-добре да получат пари, 
Юмер отговорил: „Друго си 
е да си е само наше“.

С тази мисъл на 4 август 
2021 година отишъл на ра-
бота на строителен обект 
на ул. „Иван Богоров“. В 14:30 
часа получил обаждане по 
мобилния телефон, който 
му дал Рагевски два дни по-
рано. Бизнесменът го чакал 
на паркинга зад магазина, за 
да го отведе към апарта-
мента в „Зорница“ с бял 
мерцедес. В 14:44 часа кола-
та паркирала до бл. 62. Ка-
мерите засекли, че от нея 
слизат двама и влизат във 
входа на блока. 20 минути 
по-късно оттам излиза 
само един.

Останките от Бахлова, които не са се разградили, Рагевски заровил в гроба на баба си и дядо си
ФОТО: АРХИВ

Станимир Рагевски бе осъден на доживотен затвор без право на замяна
ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“, АРХИВ

През февруари 2022 г. Диян Дичев получи ефективна присъда от 4 години и  
6 месеца по обвинението за укривателство, притежание на наркотици  
и огнестрелно оръжие                     ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“, АРХИВ
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Хладнокръвно, 
безскрупулно и 

безчовечно…

„Рагевски хладнокръвно 
и цинично е примамил Юмер 
в апартамента, където 
впоследствие го е застре-
лял, като се е възползвал 
от желанието на постра-
далия за собствен дом, 
разяснявайки му, че отиват 
на оглед в жилището, кое-
то ще му бъде дадено като 
обезщетение за неприят-
ностите с правосъдието. 
И тук, както и при първо-
то убийство, подсъдими-
ят е действал в позната 
обстановка, в среда, която 
е можел да контролира, 
доколкото и в двата случая 
убийствата са станали в 
апартаменти, до които 
достъп е имал изключи-
телно и само той. Това 
обстоятелство му е дало 
възможност, без да бърза 
и необезпокояван от ни-
кого, да предприеме нуж-
ните действия по залича-
в а н е  н а  с л е д и т е  о т 
престъплението. И тук 
отношението към трупа 
на Юмер — неговото раз-
членяване и поставяне в 
чували и бидони, макар и 
да намира някакво оправ-
дание в престъпната ло-
гика на Рагевски, е ужася-
ващо и смущаващо. То 
свидетелства за пълното 

незачитане на каквито и 
да е морални, етични и 
дори религиозни норми и 
разкрива пълната морална 
деградация на Рагевски“, се 
посочва в мотивите на 
съда.

Вечерта след убийство-
то на Юмер, извършителят 
на престъплението отишъл 
в дома на майка си, за да 
празнува рождения ѝ ден. 
В 09:30 часа на следващия 
ден се връща в ателието 
и със същия трион, с кой-
то е разчленил Бахлова, 
започва да разчленява 
трупа на Юмер. Последо-
вателно отделил главата 
на жертвата от шията, 
разрязал тялото в облас-
тта на таза, отрязал 
лявата и дясната ръка, 
после и краката, като 
отделил двете подбедри-
ци. Меките тъкани от-
странил с нож. За да уско-
ри изтичането на кръвта, 
нанесъл няколко удара с 
нож в двете бедра и под 
дясната ключица. След 
като „транжирал“ трупа, 
подсъдимият отишъл в 
стаята на жилището и 
започнал да почиства сле-
дите. Измил и електриче-
ския саблен трион, както 
и двата ножа, които из-
ползвал.

От записите на камери-
те ясно се вижда как този 
ден Рагевски непрекъснато 
влиза и излиза във входа, 
като пренася торби и 

бидони. Заедно с него е и 
Дичев. „Един боклук много 
ме ядосваше и аз го утрепах“, 
казал бизнесменът.

На 8 август 2021 година, 
трупните останки на Юмер 
са транспортирани с ми-
кробуса „Опел Виваро“ — 
същия, използван и при 
извозването на частите 
от тялото на брокерката 
— и изхвърлени в началото 
на блатото. На 11 август 
МВР открива доказател-
ство, което най-сетне ще 
разплете най-зловещите 
убийства в новата история 
на Бургас. Трупът на Юмер, 
разделен на девет части, 
е намерен на езерото Вая. 
Главата му е била отряза-
на и оставена извън тях. 
За останалите парчета са 
се погрижили дивите жи-
вотни.

Тройната съдебно-ме-
дицинска експертиза по-
казва, че в разрязването и 
на двата трупа има сходства. 
ДНК експертизата, върху 
ножа и триона, открит в 
белия мерцедес, показва 
пълно съвпадение с профи-
ла на Рагевски.

Мистификация:  
Файлове за имотни 

сделки изчезват  
без обяснения

Файлове с имотни 
сделки за милиони, съх-
ранявани в личния лаптоп 

на Теодора Бахлова, и 
няколко папки с важни 
документи, свързани с 
делата на брокерката, са 
иззети от криминалисти 
от дома ѝ още в първите 
дни след изчезването ѝ. 
За това разказва дъще-
рята на Бахлова — Хрис-
тияна. Месеци по-късно 
персоналният компютър 
е върнат, но информаци-
ята в него е заличена. Без 
обяснения. Липсват и 
папки с нотариално заве-
рени книжа с подпис и 
печат, които Теодора 
пазела. Тези документи 
не се появяват и в кори-
ците на съдебния процес 
срещу бившия ѝ бизнес 
партньор.

Темата — имало ли е в 
тези документи улича-
ваща информация за 
сделки, която да разши-
рява периметъра на 
кръга „Рагевски“ и ця-
лостния процес при из-
купуване и прехвърляне 
на имоти по морето, и 
дали фигурират вътре 
интересни имена от пуб-
личното пространство, 
свързани с неосветената 
му дейност — повече ни-
кога не се повдига. И по-
тъва безвъзвратно. Освен 
ако не изплува друга 
тъмна тайна от мина-
лото. В случай че някой 
реши да потърси. Офи-
циално.

847 заличени разговора и файлове в скритите 
доказателства срещу Рагевски

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-880/30.09.2024 г. на кмета на Об-
щина Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддаване 
за отдаване под наем за срок от 10 /десет/ години на част с площ от 2.000 
дка, съгласно приложена към заповедта геодезическа снимка от ПИ № 
48619.31.190 по КККР на гр. Царево, м. „Стойчев егрек“, целият с площ от 
68.477 дка, с НТП „друг вид дървопроизводителна гора”, четвърта категория, 
актуван с АЧОС № 1968/02.04.2019  год., с цел: „за земеделско производство“.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна годишна наемна цена – 32.00 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат по – малки от първона-

чалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
       Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 15:00 ч. на 18.10.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие– до 16:00 ч. на 21.10.2024 г. 
Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит за 

участие в размер на 3.20 лева, представляващ -10 % от началната тръжна 
годишна наемна цена, вносим на каса или по сметка на Община Царево– 
BG90IORT80483396477800, най-късно  до 18.10.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-22.10.2024 г., час-10:00 часа, 
място-заседателната зала в сградата на Общинска администрация Царево.

 За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Окръжна прокуратура – 
Бургас няма да обжалва 
постановената от Окръжен 
съд – Бургас „парична гаран-
ция“ от 5000 лева на убиеца 
на семейна двойка от инци-
дента при „Крайезерна“, 
заявиха за „Черноморски 
фар“ от Държавното обви-
нение. 

Трагедия сполетя морския 
град и в частност квартал 
„Долно Езерово“, когато 
22-годишният Живко Бъч-
варов прегази с буса си съ-
прузите на 47 и 53 години 
Георги и Данка Манакови. 
Инцидентът стана, дока-
то двамата се придвижва-
ли пеш, но по все още неи-
зяснени причини бусът, 
управляван от младия 
бургазлия, ги притиска до 
паркирал в изчакване ками-
он. Георги и Данка загинаха 
на място. С тях бе и друг 
мъж, който обаче оцеля и 
по чудо се размина само с 

леки наранявания.
Бъчваров бе арестуван за 

24 часа, а впоследствие 
мярката му бе удължена на 
72 часа. Окръжна прокура-
тура – Бургас внесе и искане 
за постоянното му задър-
жане в ареста, което бе 
разгледано в заседание на 
Окръжен съд – Бургас. Пов-
дигнато му бе обвинение за 

причиняване на смърт по 
непредпазливост на повече 
от едно лице, престъпление, 
което се наказва от 5 до 15 
години затвор. 

В съда Бъчваров бе кон-
воиран от съдебна охрана, 
но остана мълчалив пред 
медиите. Не коментира 
нищо и когато бе пуснат да 
се прибере у дома срещу 5000 

лева гаранция. 
Окръжният прокурор на 

Бургас Георги Чинев комен-
тира пред журналисти 
случая като посочи, че ня-
колко експертизи ще изя-
сняват разсеял ли се е 
22-годишният шофьор по 
време на инцидента, или 
обстоятелствата са други. 
Ще се назначат съдебноме-

дицинска, автотехническа 
и още една техническа 
експертиза, която ще про-
вери телефона на обвиня-
емия. Една от основните 
версии, по които обвине-
нието работи, е тази, че 
Бъчваров е бил зает да 
гледа телефона си, докато 
шофира. Друга версия е, че 
е бил засечен от камион и 
затова предприел маневра-
та. Близки на загиналите 
обаче са убедени, че това не 
е така. 

След фаталния край 
книжката му е временно 
отнета, посочи прокурор 
Чинев.

„Работи се по всички 
версии. Ще изследваме и 
наличните видеозаписи. Те 
ще бъдат анализирани и 
приобщени към доказател-
ствената съвкупност по 
надлежния процесуален ред. 
Скоростта също е въпрос 
на автотехническата екс-
пертиза. Но на този етап 
дори и безусловно да приемем, 
че скоростта е била в рам-

ките на разрешеното, ако 
действително ПТП е на-
стъпило в резултат на 
разсейване, невнимание, 
заспиване или друга причи-
на, то скоростта няма да е 
в причинна връзка с настъ-
пилата смърт“, обясни 
държавният обвинител.

Чинев добави, че наблю-
даващият прокурор е приел, 
че загуба на контрол над 
превозното средство е 
причина за инцидента. Как-
ва е причината за това пък 
вече предстои да се изясни.

„Дали ще има неразреше-
на скорост, или друго пове-
дение, несъответстващо 
с установеното от специ-
алния закон, предстои да 
изясним. Това по никакъв 
начин няма да оневини или 
да оправдае действията на 
водача“, уточни окръжният 
прокурор.

Кръвната проба на вода-
ча все още не е готова. 
Тестовете за алкохол и 
наркотици на място бяха 
отрицателни.

Прокуратурата няма да жали „паричната гаранция“  
за убиеца на съпрузите от „Долно Езерово“
Трагедия. Георги и Данка Манакови изгубиха живота си, затиснати от буса на Живко Бъчваров

Трагедия сполетя морския град и в частност квартал „Долно Езерово“, когато 22-годишният 
Живко Бъчваров прегази с буса си съпрузите на 47 и 53 години Георги и Данка Манакови

КАДЪР НОВА ТВ



На голям празник на акробатиката БФСА удостои ОУ „Христо Ботев“ 
с Почетен плакет за принос към спорта
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Елитът на българската акробатика празнува 
Деня на спорта с децата на Мъглен

Десетото издание на 
кампанията „Ден на 
спорта в училище“ 

беше тържествено откри-
то на 27 октомври и в ОУ 
„Христо Ботев“ с. Мъглен. 
Директорът Зорка Пет-
кова сърдечно приветства 
гости, домакини и мъглен-
ци, дошли да уважат голе-
мия спортен празник. 
„Кампанията, освен че 
обединява над 800 учебни 
заведения в България с 
идеята за повече активно 
време за децата, носи и 
допълнително послание – 
възпитаване на отговорно 
поведение у подрастващи-
те към околната среда“, 
заяви Петкова пред учени-
ци, учители, родители и 
много гости от София и 
Бургас.

От 2020 г. училището в 
Мъглен е в Списъка на ино-
вативните училища. И не 
е съвпадение, че и училищ-
ната иновация съчетава 
посланието на кампанията 
– „Здраво тяло, зелена пла-
нета е вярната посока. А 
изучаването на новия уче-
бен предмет „Здраве и 
екология“ напълно съвпада 
с мисията на сдружение БГ 
БЪДИ АКТИВЕН – Да защи-
таваме и подобряваме 
здравето на хората и пла-
нетата. 

Училището работи и 
популяризира спортните 
дейности сред децата и 
младите хора, и изключи-
телно много разчита на 
майстора на спорта и 
треньор по спортна акро-
батиката – Димитринка 

Грудева, преподавател в 
ОУ „Христо Ботев“ с. Мъг-
лен. По идея на директора 
и Грудева, Денят на спорта 
в училище беше посветен 
на спортната акробатика. 
Децата на Мъглен имаха 
изключителна възможност 
да се запознаят не само със 
спорта акробатика, но и с 
деятели на Федерацията, 
с треньори и успешни със-
тезатели и шампиони на 
бургаската и айтоската 
школа по спортна акроба-
тика.

Елитът на акробатика-
та се събра в Мъглен. Най-
известните представите-
ли в този спорт пътуваха 
с часове от София и Бургас, 
за да уважат директора, 
екипа и мъгленци – Драгомир 
Драганов – председател на 
БФСА (Българска федерация 
по спортна акробатика), 
Недко Костадинов – Гене-
рален секретар на БФСА, 
Радостин Николов – орга-
низатор спортни събития 
на БФСА, многократен 
носител на медали от ев-
ропейски и световни пър-
венства, София Христова 
и Християна Юлиева – със-
тезателки от КСА „Неф-
тохимик-2011“, европейски 
шампионки по спортна 
акробатика и финалисти 
на последното Световно 
първенство през м. септем-
ври 2024 г., Вилиана Коста-
динова и Кристиян Манолов 
– състезатели от КСА 
„Нефтохимик-2011“, носи-
тели на бронзови медали 
от последното Световно 
първенство през м. септем-

ври 2024 г. Гергана Белчева 
– Денева – треньор на пър-
вите олимпийски шампиони 
по акробатика от КСА 
„Нефтохимик-2011“ – Ма-
риела Костадинова и Пана-
йот Димитров и на много 
състезатели, участвали и 
завоювали медали на све-

товни и европейски пър-
венства. В Мъглен дойдоха 
още Димана Костадинова 
– бивша възпитаничка на 
КСА “Ейнджълс“ – Айтос, в 
момента състезателка 
към КСА „Нефтохимик-2011“, 
участничка в последното 
световно първенство в 

Португалия, Мартин Бенов 
– треньор на състезатели 
– медалисти от европейски 
и световни първенства 
към СКА „Орел“ гр. Айтос, 
Тодор Грудев – медалист 
от европейски и световни 
първенства по спортна 
акробатика във вида мъж-
ка четворка, Джунейт 
Фуат – медалист от Евро-
пейски и Световни първен-
ства по спортна акроба-
тика във вида мъжка 
четворка, екипът на КСА 
„Ейнджълс“ с председател 
и старши треньор Дими-
тринка Грудева, треньори: 
Лидия Костадинова, Алек-
сандра Александрова и 
Биргюл Али, хореограф – 
Златина Колева и съдиите 
Светослава Грудева и Рени 
Балканска.

Първо, децата на Мъглен 
изненадаха публиката с 
акробалет по индийски 
мотиви, след тях таланта 
си на трите квадрата в 

двора на училището пока-
заха състезателите на КСА 
“Ейнджълс“. С възхищение 
и аплодисменти, децата 
посрещнаха професионал-
ните изпълнения на звез-
дите на националната ни 
акробатика – женската 
двойка София Христова и 
Християна Юлиева и сме-
сената двойка Вилиана 
Костадинова и Кристиян 
Манолов.

С внимание и благодар-
ност Петкова удостои с 
плакети и символични 
подаръци представители-
те на федерацията, дея-
тели, треньори и състе-
з а т е л и .  О ц е н я в а й к и 
големите заслуги на мал-
кото мъгленско училище 
за развитието на спорта 
и акробатиката, Драгомир 
Драганов връчи на дирек-
тора Зорка Петкова Поче-
тен плакет на БФСА за 
принос към спорта.

НП

Елитът на българската акробатика в Мъглен

Звезди на националната ни акробатика 
уважиха спортния празник на малкото 
училище

Председате-
лят на БФСА 
Драгомир Дра-
ганов сърдечно 
поздравява ди-
ректора Зорка 
Петкова при 
връчването 
на Почетния 
плакет Петкова и Грудева с ръководителите на Федерацията

Възпитаниците на Грудева с акробалет по индийски мотиви
Децата на Мъглен аплодираха акробатите на КСА „Ейнджълс“

ФОТО: НП
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„В момента съм от ПП-ДБ, но винаги е добре да има едно ново 
начало“, казва новоизбраният общински съветник

Чафадаров се закле, смени Метраш 
и във Финансовата комисия

Във връзка с прекратя-
ване на пълномощията 
на общинския съветник 

от Коалиция ПП-ДБ Селих 
Метраш (който реши да 
напусне Съвета по собстве-
но желание), на 30 септем-
ври мястото му зае Ангел 
Асенов Чафадаров. Новоиз-
браният общински съвет-
ник се закле пред новите 
си колеги и пред предста-
вителя на Общинската 
избирателна комисия – Ай-
тос, Николай Димитров.

ОИК - Айтос обяви Ангел 
Чафадаров за избран за 
общински съветник с вля-
зло в сила решение от 
13.09.2024 г., но той стана 
съветник след клетвата 
на 30 септември. „Познавам 
повечето съветници, на-
дявам се бързо да вляза в 
дневния ред и всички заед-
но да работим за проспе-
ритета на община Айтос“, 
каза в първата си изява 

пред Съвета, Чафадаров.
Новият общински съ-

ветник е от с. Тополица. В 
листата на Коалиция ПП-
ДБ не бил втори, но с пре-
ференции изместил двама. 
Още преди пет месеца Салих 
Метраш поискал Чафадаров 
да го смени. По лични при-
чини, преди месец повторил 
предложението и смяната 
станала факт. Съветът 
гласува новоизбраният 
общински съветник да 
поеме и функциите на Ме-
траш като член на ПК 
„Финансово-икономическа, 
бюджет и оперативни 
програми”.

Ангел Чафадаров е 40-го-
дишен, семеен, с две момче-
та. Съпругата му е препо-
давател по английски език 
в ОУ „Светлина“ с. Тополи-
ца. Работи като пожарни-
кар в НХК, завършил е висше 
образование – информати-
ка. Но така се стекли об-

стоятелствата в живота 
му – постъпил в НХК – из-
пълнява няколко служби – 
пожарникар, газоспасител 
и водач на специален авто-
мобил. 

Вълнува се от проблеми-
те на хората, затова се 
решил да стане общински 

съветник. „По мое мнение, 
големите села в общината 
трябва да имат поне един 
представител в Общинския 
съвет. Този съветник ще 
е запознат с проблемите 
на хората от селото и 
реално ще може да помага. 
Всеки ден виждам топол-

чани, знам какви са пробле-
мите им и ще се постарая 
да ги поставям в Общинския 
съвет, за да търсим заедно 
решението им“, казва още 
Чафадаров.

Оказва се, че ще е първи 
с списъка на 29-те айтоски 
избраници, и всяко поимен-

но гласуване в залата ще 
започва с неговото име. Що 
се отнася до представи-
телството му в местния 
парламент, Чафадаров е 
лаконичен: „В момента съм 
от ПП-ДБ, но винаги е добре 
да има едно ново начало“.

НП

Община: Айтос
Населено място: Айтос
Име на учреждението: ОЦСЗУ 
Свободна позиция: Медицинска 

сестра – 1 щатна бройка  в яслена 
група към детска градина

Образование: висше – медицинско
Минимална образователна 

степен: бакалавър
Област на висше образование:  

здравеопазване и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: 

„медицинска сестра“, „акушерка“ 
„лекарски асистент“ или „фелдшер“.

Назначение: трудово правоотно-
шение,  чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  във 
връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 от КТ/в 
полза на работодателя/

Необходими документи:
– Заявление /до ръководителя/ 

– по образец;
– Автобиография – CV;
– Копие от документ за завършено 

образование;

– Копие от документи за допълни-
телна квалификация (при наличие);

– Декларация за обработка на 
лични данни (по образец);

–  Копие на трудова книжка
Начин на провеждане на под-

бора: по документи и събеседване.
Избраните кандидати ще бъдат 

поканени на събеседване.

Основни задължения на 
длъжността:

Организира и провежда медицинската  
и възпитателната дейност  в яслената 
група; Отговаря за цялостната работа 
в поверената и група.

Документи се подават от 30.09.2024 
г. до 11.10.2024 г. от 08.30 до 17.00 
ч. в работни дни в деловодството на 
ОЦСЗУ– гр.Айтос, ул. Васил Левски № 5

Тел. за връзка: 0893 636 078; 
0558 2 56 30

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

8500 гр.Айтос ул. „В.Левски“  № 5 тел. 0558/ 2- 56-30, 2-21-74 
e-mail: ocszu@aytos.bg

ОБЯВА ЗА СВОБОДНО РАБОТНО МЯСТО

Последният стана първи – оказа се, че 
името на Ангел Чафадаров е първо по 
азбучен ред в списъка от 29-има.

Чафадаров със зам.-председателя на ОИК – 
Айтос Николай Димитров                  
ФОТО: НП

След клетвата, с председателя Красимир 
Енчев 

КРАСИМИРА СОТИРОВА

Визитата на децата 
от ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ е по случай 1 
октомври - Междунаро-
ден ден на възрастните 
хора. Учениците от на-
чален етап заедно със 
своите учители Янка 
Димитрова и Петя Ко-
лева бяха подготвили 
богата музикална про-
грама, която включваше 
изпълнения на групите 
по модерни и народни 
танци. Пред обитате-
лите на дома своя талант 

в спортната акробати-
ка представи Айше Ахмед. 
А третокласникът Арда 
Хюсеинов зарадва въз-
растните хора, като 
изпълни няколко песни. 
Учениците от трети 
клас бяха подготвили и 
театрална сценка.  

И като на празник, не 
липсваха подаръци. Уче-
ниците с помощта на 
своите родители и учи-
тели бяха изработили 
картина и пано, които 
подариха за спомен на 
възрастните хора. Всеки 
един от обитателите 
на дома получи и специ-

ално писмо с пожелание. 
Със сълзи на очи въз-

растните хора благода-

риха на учениците от 
Карагеоргиево, на тех-
ните учители и на ди-

ректора Диана Янкова, 
че в този ден са се сети-
ли за тях и поне за малко 

са успели да им върнат 
емоциите от детство-
то.

6 октомври, 10.00 ч., 
парк „Славеева река“

На 1 октомври 2023 г. Община Айтос и 
Ротари клуб – Айтос възродиха една дъл-
гогодишна и любима на айтозлии спортна 
традиция - Лекоатлетическия крос "Злат-
на есен" в парк "Славеева река". Тази година 
голямото общоградско спортно събитие 
ще има второ възстановено издание на 6 
октомври, от 10.00 часа, под наслов „Филип 
Кутев във вечността“. 

Лекоатлетическият крос ще е благот-
ворителен – набраните средства ще се 
използват за изграждане на паметник на 
композитора Филип Кутев в родния му град.

НП

Общината и Ротари ви канят на благотворителен 
лекоатлетически крос „Златна есен“ 

Талантливите деца на Карагеоргиево при 
обитателите на Дома за стари хора в Айтос

1 октомври – 
Международен ден 
на възрастните хора

ЛК „Златна есен 2023“

Аплодисменти за малките театрали           ФОТО: КРАСИМИРА СОТИРОВА
Върнаха на възрастните хора емоциите от 
детството



Проект „Изграждане на сграда за резидентна грижа за възрастни хора  
в надтрудоспособна възраст без увреждания“
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Обща стойност в 
размер на 3 536 264,19 
лв., от които без-

възмездната финансова 
помощ – 3 260 227,86 лева. 
и  275 936,33 лв. съфинан-
сиране от Община Айтос. 
Това е записано в Договор 
BG-RRP-11.010-0069-C01, 
който кметът на Община 
Айтос Васил Едрев и Ми-
нистерство на труда и 
социалната политика 
подписаха на 12 август 2024 
г., за финансиране на про-
ектно предложение „Из-
граждане на сграда за ре-
з и д е н т н а  г р и ж а  з а 
възрастни хора в надтру-
доспособна възраст без 
увреждания (Дом за стари 
хора) в гр. Айтос“. Проек-
тът получи одобрение по 
процедура BG-RRP-11.010 
- Извършване на строи-
телни дейности и достав-
ка на оборудване и обза-
в е ж д а н е  с  о г л е д 
реформиране на същест-
вуващите домове за стари 
хора по Компонент 1 
„Продължаваща подкрепа 
за деинституционализация 
на грижата за възрастни-
те хора и хората с увреж-
дания“ с финансиране от 
Механизма за възстановя-
ване и устойчивост. Про-

дължителността на 
дейностите по проекта е 
20 месеца.

Крайната цел е изграж-
дане на нова сграда за ре-
зидентна грижа за въз-
растни хора, доставка и 
монтаж на оборудване и 
обзавеждане, предвид не-
обходимостта от рефор-
миране на съществуващи-
те домове за стари хора, 
включително и на Дома в 
град Айтос. 

Теренът, определен за 
строителство, е в кв. 62, 
по плана на гр. Айтос, 
отреден „за обществено 
обслужване“, и е в близост 
до „Медицински център І“ 
ЕООД – Айтос. Проектът 
е съобразен с необходи-
мостта от изграждането 
на специализирана среда 
за предоставянето на 
услугата. За целта ще 
бъде изграден изцяло нов 
дом за стари хора, който 
да е в съответствие със 
стандартите за качество 
на резидентната грижа за 
възрастни хора, опреде-
лени в Наредбата за ка-
чеството на социалните 
услуги. Идеята е с осигу-
ряването на качествени, 
достъпни и устойчиви 
услуги за дългосрочна 

грижа за възрастни хора 
да се постигне един от 
ключовите приоритети 
на ЕС.

Дейностите по проекта 
включват подготовка и 
изпълнение на строител-
но-монтажни работи по 
изграждането на нова 
двуетажна сграда за рези-
дентна грижа и свързани-
те със строителството 
упражняване на авторски 
и строителен надзор. 
Важна част от проектно-
то предложение са дос-
тавката и монтажът на 
технологично оборудване 
и обзавеждане, необходимо 
за функционирането на 
Дома за стари хора. Орга-
низацията и управлението 
на проекта включват 
предоставяне на подробна 
информация за целите и 
резултатите от проекта 
и публичност на всяка от 
дейностите по изгражда-
нето, оборудването и 
обзавеждането на новия 
ДСХ.

На територията на град 
Айтос функционира Дом 
за стари хора, но е нало-
жително изграждането 
на нов. Защото е невъз-
можно сега съществува-
щият Дом за стари хора 

да бъде реконструиран, за 
да бъде предоставяната 
социална услуга, съобразе-
на със сега действащата 
нормативна база. 

Планирано е извършва-
нето на строително-мон-
тажни работи за изграж-
дане на нова двуетажна 
сграда с обособен приемен 
сектор, медицински каби-
нет, оборудван съгласно 
нормативните изисквания, 
стая за рехабилитация, 
зоната за срещи и посре-
щане на гости, на потре-
бителите, администра-
тивен сектор, помещения 
за преобличане и почивка 
на помощния персонал, 
стопански сектор, дневен 
тракт, зала за групови 
занимания, зона за хранене, 
с възможност за лесно 

обслужване на кухнята. 
Осем от жилищните 

единици за потребители-
те са с директен излаз към 
обособено лично за тях 
външно дворно простран-
ство. Предвижда се допъл-
нителна стая за настаня-
ване на потребители, 
които се нуждаят от 
медицински грижи, молит-
вен кът, градина за тру-
дотерапия и цветна гра-
дина на открито. По 
стълбище и с асанасьор се 
стига до по-голямата част 
на нощния тракт. Пред-
видени са дванадесет 
жилищни единични и 
двойни стаи и четири 
двойни стаи - тип боксо-
ниери. Общият капацитет 
обслужва настаняването 
на 32-ма потребители. 

Всяка стая на потребите-
лите е със собствен сани-
тарен възел и възможност 
за свободно придвижване 
на трудноподвижни лица. 
Към сектора с жилищните 
стаи ще има функционал-
на връзка към просторни 
зони, в които да се събират 
потребители от съот-
ветния етаж, както и кът 
за самостоятелно при-
готвяне на храна. На вто-
ро ниво са обособени две 
общи дневни, а на първо 
ниво – една, с по-голяма 
квадратура.

Предстои да бъде обя-
вена обществена поръчка 
за изпълнител, а местни-
те са в очакване Айтос да 
има нов и модерен европей-
ски Дом за стари хора през 
2026 година.

Кметът подписа договор за финансиране 
на нов модерен дом за стари хора

Теренът до 
„МЦ І“ ЕООД, 
на който ще 

се изгражда 
новият дом

ФОТО: НП

„Бъди смел, бъди добър!“ 
– това е призивът на на-
ционалната кампания на 
Държавната агенция за 
закрила на детето (ДАЗД), 
насочена срещу насилието 
над деца и между деца. Об-
щина Айтос е сред най-ак-
тивните участници в 
кампанията. Местната 
комисия за борба срещу 
противообществени про-
яви на малолетни и непъл-
н о л е т н и  ( М К Б П П М Н ) 
представи на всички учи-
лища на територията на 
община Айтос регламента 
на проявите, включени в 
кампанията. Изключител-
но голям е интересът на 
децата към конкурса за есе 
и фотография/колаж на 
тема "Светът е по-добро 
място без насилие". Срокът 
за изпращане на есетата, 
фотографиите и колажи-
те е до 31 октомври 2024 г.

Изключителен беше 

интересът и към спорт-
ните активности на от-
крито, които се провеждат 
в рамките на кампанията. 
В Айтос спортните про-
яви на открито бяха про-
ведени на 30.09.2024 г., по 
регламента, обявен от 
ДАЗД. Участие взеха деца 
два спортни клуба – ФК 
„Вихър“ – Айтос и БК „Ви-
хър“ – Айтос, със 75 деца, 
за които бяха организира-
ни турнири по футбол и 
баскетбол. 

На участниците беше 
разяснена целта на кампа-
нията, а усърдието и 
участието си в актив-
ностите получиха награди 
осигурени от ДАЗД (цвет-
ни моливи и пастели, 
ключодържатели и нео-
нови гривни). Община Айтос 
също изненада малките 
ученици с футболни топ-
ки и тениски.

НП

Айтос в националната кампания срещу насилието 
над и между деца „Бъди смел, бъди добър“

Децата от ФК „Вихър“ – Айтос

Смели и добри обещават да са и най-малките от БК „Вихър“ - 
Айтос

Спортна активност и в зала „Аетос“

На едно от общинските футболни игрища в Деня на актив-
ностите в Айтос     ФОТО: НП



Айтозлийката Милена Георгиева в състава 
на българска делегация в Китай
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Младата дама разказва пред НП за визитата си в азиатската страна

Да посетиш държавата, 
чиято икономика е с 
най-голям принос за 

глобалния икономически 
растеж, при това с делегация, 
подбрала елита от фирми 
на българската търговия и 
икономика – това е голямо-
то събитие в живота на 
айтозлийката Милена 
Якимова Георгиева. Младата 
дама имаше щастието да 
попадне в селекцията на 
българска делегация, която 
от 28 август до 13 септември 
2024 г. беше на двуседмично 
обучение и посещение в Ки-
тай, организирано от Бъл-
гарската търговско-про-
мишлена палата (БТПП). 

Срещнахме се с Георгиева 
след завръщането ѝ, с же-
ланието да ни разкаже за 
визитата в азиатската 
страна и за целите на деле-
гацията, водена от Цветан 
Симеонов, председател на 
БТПП, която включваше и 
представители на парт-
ньорски организации на 
Палатата от Министерство 
на икономиката и индус-
трията,  Българската 
агенция за инвестиции, 
Българската банка за раз-
витие, Националния ста-
тистически институт, 
Фонда на фондовете, GS1 
България. Оказа се, че не 
една, а две айтоски фирми 
са имали свое представи-
телство в 30-членната 
делегация, научи още НП.

– Г-жо Георгиева, каква 
беше програмата на деле-
гацията в Китай?

– Програмата беше наси-
тена с много лекции и срещи 
във Фуджоу, Сямън и Пекин. 
Обучението по мениджмънт, 
организирано от домакини-
те и Посолството на Бъл-
гария в Китай включваше 
много теми, свързани с 
икономическата ситуация 
и бизнес средата в Китай. 
Основно, обучението се 
водеше във Фуджоу. Провин-
ция Фудзиен е в югоизточ-
ната част на Китай, извест-
на със своите икономически 
зони и важни пристанища, 
които играят ключова роля 
в международната търговия 
на страната.

– Как попаднахте в със-
тава на делегацията?

– БТПП разпространи 
информация за предстоящо-
то посещение на делегация 

по покана на Китайското 
правителство. Съобщено 
беше, че фирмите могат да 
кандидатстват и че ще се 
извърши подбор на участни-
ците. Оказа се, че одобрение 
получиха не една, а две ай-
тоски фирми, което е из-
ключително добър атестат 
за Айтос. С другата айтоска 
фирма се запознахме там, 
на място. В състава на де-
легацията имаше много 
интелигенти млади хора, 
които за първи път посе-
щаваха Китай.

Това, че владея китайски 
език, мисля, беше едно от 
предимствата да бъда част 
от това посещение. То пре-
обърна представите ми за 
Китай и за организацията 
на живота там. Видяното 
надмина в пъти очаквания-
та ми - развита индустрия, 
топъл народ, дружелюбни 
и гостоприемни хора, гото-
ви винаги да помогнат.

– Как решихте да учите 
китайски?

– Харесвам китайския език 
отдавна. Записах се на кур-
сове в Бургас, организирани 
от Община Бургас и Велико-
търновския университет. 
Така две години учих китай-
ски. Лесен език е. Има лесна 
граматика. Йероглифите 
са като определени картин-
ки, които човек визуално 
запомня и които имат 
връзка с елементите от 
живота. 

– Как усетихте там от-
ношението към България?

– Има инвеститорски 
интерес към България. По-
стоянно представяха Бъл-
гария като част от Европа 

и като втората държава в 
света, която признава Китай 
за република. Това бяха две-
те неща, които те изтък-
ваха като голямо предимство 
и на които китайците 
особено държат.

– Извън гостоприемство-
то, какво най-много Ви 
впечатли в Китай?

– Най-общо – цялата ор-
ганизация на живота там. 
Изключително отговорно-
то отношение към работа-
та; мащабът на строител-
ството, постоянните 
инвестиции в инфраструк-
турата. Почти всеки трети 
автомобил е електрически, 
премахнали са скутерите 
на бензин, почти всички са 
електрически. Навсякъде се 
усеща посоката към „зелен“ 
Китай. Обикновените хора 
знаят английски, явно ан-
глийският навлиза все по-
широко в училищата. Всеки 
на улицата може да ти по-
могне, цялата им платежна 
система става с телефон, 
само с един QR код, човек 
почти няма нужда от пари 
в брой. Мога да изброя и още, 
и още примери от бита на 
китайците, които ни впе-
чатлиха.

– Какво Ви изненада?
– Изуми ме как едно насе-

ление от 1 милиард и 400 
милиона е успяло да създаде 
такава организация на жи-
вот, труд, обществени 
отношения и дисциплина. 

– Каква беше основната 
цел на посещението?

– Основната цел на дву-
седмичното обучение и 
посещение в Китай беше 
свързана с генериране на 

нови идеи за насърчаване на 
икономическото сътруд-
ничество на двете страни, 
както и създаването на 
нови връзки, които да до-
принесат за развитието 
на икономическите отно-
шения. Изключително 
интересно за нас беше 
представянето на актуал-
ната икономическа ситуа-
ция в Китай. Запознаха ни 
с последните тенденции в 
китайската икономика, с 
текущите бизнес отноше-
ния и с възможностите за 
задълбочаване на двустран-
ното ни сътрудничество. 
Бяха представени страте-
гии за глобализация на 
фирмите и за разширяване 
на бизнеса на международ-
ните пазари. Споделени 
бяха успешни практики, 
беше отделено време за 
теми като 5G и 6G техно-
логии, зелена енергия и 
електромобили, които са 
от съществено значение 
за бъдещето.

– Какви бяха срещите и 
посещенията Ви в Китай?

– Посетихме градовете 
Фуджоу, Сиямън и Пекин. 
Особено впечатляващи 
бяха посещенията във ви-
сокотехнологичните гиган-
ти Ceepower и Huawei. Взехме 
участие в 24-ото издание на 
Международния форум за 
инвестиции и търговия. Там 
бяхме представени като 
специални гости, имаше 
представители на минис-
терството и агенции. 
Срещнахме се с екипа на 
българското посолство в 
Китай, с вицепрезидента на 
Китайския съвет за насър-

чаване на международната 
търговия. 

Организаторите бяха 
предвидили и интересна 
културна и туристическа 
програма. Отделно, пред-
ставители на браншови 
организации на БТПП про-
ведоха срещи със свои парт-
ньори в Китай. Създадохме 
контакти първо с членове-
те на делегацията и с висо-
копоставени представите-
ли на България там, и 
разбира се, с икономическия 
съветник в Шанхай - Ивет 
Николова и нейния екип, с 
Н. Пр. Андрей Техов, Посла-
ник на България в Китай, 
всички те са готови да 
окажат помощ на българ-
ските фирми, които искат 
да правят бизнес с Китай.

– След посещението в 
Китай имате ли идеи как 
да споделите видяното, 
опитността и контакти-
те си на наша, айтоска 
територия?

– Една от идеите е да 
организирам срещи, на кои-
то родители да бъдат мо-
тивирани децата им да учат 
китайски. Има добри учи-
тели, можем да организира-
ме курсове. Дъщеря ми учи 
китайски онлайн. Тя е 
10-годишна и вече знае оп-
ределени изрази, разчита 
йероглифите. Не е толкова 
труден език, колкото из-
глежда, а има бъдеще. 

Могат да бъдат създаде-
ни контакти между наше 
училище и училището във 
Фуджоу, например, на деца-
та ще им бъде много инте-
ресно. Специално на хората 
във Фуджоу им бяхме много 

интересни – усмихваха ни се, 
искаха да се снимат с нас. 
Всички там знаят за наше-
то кисело мляко от Момчи-
ловци. Покрай рекламата на 
млякото и розите, България 
е придобила известност.

След Китай ми се иска да 
бъда полезна на всички и 
най-вече на айтозлии, които 
имат желание да правят 
бизнес, да се обучават, да 
пътуват, на тези, които са 
отворени към света. Мога 
да ги насоча, да им предос-
тавя информация за въз-
можностите пред тях. 
Това беше трета делегация, 
която посети Китай, мно-
го вероятно е да има и чет-
върта. А това е добра въз-
можност. Всичко е платено 
от Китайското правител-
ство – пътни, настаняване 
и т.н. Китай има правител-
ствена програма, по която 
представят страната си 
на делегации от различни 
държави.

И предвид факта, че гр. 
Айтос е в селскостопански 
район, с древна и интересна 
история и традиции, стра-
тегическо месторазполо-
жение - можем да направим 
стъпки за побратимяване 
с някой от китайските 
градове. И тук отново ще 
спомена гр. Фуджоу, столи-
ца на провинция Фудзиен – 
една от най-богатите 
южни провинции в Китай, 
областта с най-голямо 
производство  на зелен чай 
в страната .

– Предстоят ли Ви още 
срещи с китайската кул-
тура и дипломация?

– Китайците са много 
приятелски настроени хора. 
Когато си бил там, по един 
или друг начин, ти вече си 
част от една общност, 
която цени и уважава бита, 
културата и постиженията 
на Китайската народна 
република. Затова, на 27 
октомври сме поканени в 
Посолството на Китай в 
София на специална церемо-
ния по повод честването на 
75 години от републиката 
и дипломатическите отно-
шения между България и 
Китай.

НП

На финала на обучението – връчване на Дипломата на Милена 
Георгиева от Консула и представител на организаторите На бизнес форума в Сямън

Българската група с професорите, водили лекциите по време на обучението Докосване до богатата история и традициите на Китай                     ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



11СЪБЕСЕДНИК I   4 – 10 ОКТОМВРИ 2024

Пепа Николова, ръководител на Център за млади таланти – Бургас: 

жо Николова, моля, пред-
ставете накратко Фон-
дация „Шанс за децата и 
природата на България“ 
и Център за млади та-
ланти, гр. Бургас.

– Фондация „Шанс за 
децата и природата на 
България“ е създадена с 
цел да подкрепя талант-
ливи деца и младежи в 
развитието им. Нашият 
основен проект е Центъ-
рът за млади таланти в 
Бургас, който съществу-
ва от 2011 г. Там работим 
с изявени преподаватели 
и даровити ученици, като 
предлагаме програми, 
които надграждат общо-
образователната им 
подготовка. 

Нашата мисия е да оси-
гурим на младите хора 
изпреварващо образование, 
съобразено с европейски-
те стандарти, и да раз-
виваме техните умения и 
интереси в различни об-
ласти като наука, техно-
логии и изкуства.

– Как се роди Център 
за млади таланти в Бур-
гас?

– Центърът за млади 
таланти в Бургас се роди 
като основен проект на 
Фондация „Шанс за децата 
и природата на България“ 
през 2011 г. Идеята беше 
да създадем място, къде-
то талантливи деца и 
техните учители да имат 
възможност да развиват 
потенциала си. 

От септември същата 
година, в центъра се про-
веждат различни творче-
ски проекти, които пома-
гат на учениците да 
надграждат образование-
то си и да се подготвят 
за предизвикателствата 
на съвременния свят.

– Залагате на изпревар-
ващото образование – как 
се случва то у нас?

– В Център за млади 
таланти залагаме на из-
преварващото образование, 
което е ключово за разви-
тието на дарбите на деца 
и младежи в науката, из-
куствата и културата. 
Като член на European 
Council of High Ability (ECHA), 
ние се стремим да осигурим 
равни шансове на талант-
ливите деца, независимо 
от техния произход.

Нашата мисия е да под-
крепяме младите хора по 
пътя към успеха, като 
реализираме множество 
полезни инициативи за 
обществото. Финансира-
ме образованието и про-
фесионалното обучение 
на талантливите деца, 
организираме творчески 
проекти, които обхващат 
всички области на изку-
ствата и технологиите, 

среда. При нас те се чувст-
ват подкрепени, свободни, 
намират среда и себепо-
добни. Често идват само 
за да ни видят и да споде-
лят какво им се е случило 
през деня например. Ние 
сме тяхното убежище. 

– Начертайте, моля, в 
общи линии профила на 
съвременното талант-
ливо дете.

– Съвременното талант-
ливо дете притежава из-
ключителни характерис-
тики и предизвикателства. 
Първо, те често демонс-
трират извънредни ум-
ствени способности и 
бързо усвояват нова ин-
формация, което им поз-
волява да решават сложни 
проблеми.

Креативността е дру-
га важна черта; тези деца 
умеят да генерират ори-
гинални идеи и решения, 
което ги отличава. Освен 
това, те показват устой-
чива нагласа, тъй като не 
се страхуват да се справят 
с предизвикателствата, 

за да постигнат целите 
си.

Не можем да пренебрег-
нем и емоционалната им 
чувствителност. Те са 
възприемчиви към соци-
ални и емоционални въ-
проси, което понякога ги 
прави уязвими. Често 
талантливите деца могат 
да се чувстват изолирани 
от връстниците си, тъй 
като интересите и спо-
собностите им невинаги 
съвпадат с тези на окол-
ните.

Важно е да отбележим, 
че те имат нужда от 
адекватна подкрепа, как-
то от семейството, 
така и от образовател-
ната система, за да раз-
вият своя потенциал. 
Често проявяват инте-
реси в различни области, 
от наука и технологии до 
изкуства и спорт, което 
показва тяхната разноо-
бразна и многопластова 
личност.

В крайна сметка, про-
филът на съвременното 

талантливо дете е дина-
мичен и индивидуален, и 
изисква специфичен подход, 
за да се развива в благо-
приятна среда.

– Как подсказвате на 
родителите, че именно 
Център за млади талан-
ти в Бургас и хората, 
които работят там, са 
подходящи за развитие-
то на техните деца извън 
рамката на стандарт-
ното образование.

– Подсказваме на роди-
телите, че Центърът за 
млади таланти в Бургас 
е идеалното място за 
развитието на техните 
деца извън рамките на 
стандартното образова-
ние по редица причини.

Първо, ние сме един-
ственият по рода си 
център за талантливи 
млади хора в региона и сме 
член на престижната 
международна организация 
ETSN – European Talent 
Support Network. Това ни 
дава достъп до иновации 
и методи, които надграж-

дат училищното образо-
вание. 

Освен това, след всяко 
постигнато ниво, децата 
получават европейски 
признат сертификат, 
което е отличен начин да 
демонстрират своите 
умения.

Нашият екип се състои 
от изявени преподавате-
ли и опитни професиона-
листи, които работят в 
малки групи, което поз-
волява на всеки да получи 
индивидуално внимание. 
Занятията се провеждат 
в отлично оборудвани 
помещения в сърцето на 
Бургас, в сграда паметник 
на културата, където 
децата могат да усетят 
вдъхновяваща атмосфера.

Освен конкурентните 
цени, предлагаме стипен-
дии за изявените ни въз-
питаници, които покриват 
изцяло или частично 
обучението им по предме-
тите, в които се развиват 
най-добре.

„

Г Съвременното талантливо дете  
изисква специфичен подход

ПЕПА 
НИКОЛОВА

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

и се стремим да разпрос-
траняваме знания с отво-
рен достъп.

Също така, насърчава-
ме социалната интеграция 
на деца в неравностойно 
положение и популяризи-
раме световните пости-
жения в образованието и 
к у л т у р а т а .  Н а ш и я т 
център е място, където 
всеки талант може да 
бъде развит и реализиран!

– По време на прескон-
ференция, дадена в Цен-
търа, заедно със зам.-
кмета Михаил Ненов 
стигнахте до това, че 
талантливите деца са 
също деца в риск. Какво 
ги прави такива?

– Младите таланти 
често се сблъскват с пре-
дизвикателства, които 
могат да повлияят нега-
тивно на тяхното разви-
тие.

На първо място, те 
могат да изпитват висо-
ки натоварвания и очак-
вания, както от страна 
на родителите, така и от 
обществото, което може 
да доведе до стрес и тре-
вожност. Често тези 
деца са социално изолира-
ни, тъй като не винаги 
намират съмишленици 
сред връстниците си, 
което може да ги остави 
без необходимата социал-
на подкрепа.

Също така, наличието 
на дарба не гарантира 
автоматично успешна 
реализация. В много случаи 
талантливите деца не 
получават адекватна 
подкрепа и ресурси, което 
може да доведе до разоча-
рование и загуба на инте-
рес към своите способно-
сти. Поради всички тези 
фактори е важно да съз-
дадем условия, които да 
ги подкрепят и защитават, 
за да им помогнем да раз-
вият потенциала си в 
здравословна и позитивна 

Можем да се 
похвалим с  
редица успешни 
кампании,  
но една от най-
забележител-
ните е „Шанс  
за таланта  
на Бургас“

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ

 Пепа Николова e на 40 г. Родена е, живее и работи  
в гр. Бургас. Горд възпитаник е на Немска езикова 
гимназия „Гьоте“ и магистър по „Начална и предучи-
лищна педагогика“. 
 Говори 3 езика и е част от екипа на Център за млади 
таланти, гр. Бургас от самото начало. 
 Работата с децата я зарежда, вдъхновява и впечат-
лява всеки ден, разнообразието от хора, с които има 
контакт на работното си място е едно огромно 
предизвикателство за нея и възможност да развива и 
надгражда себе си като личност и професионалист. 
 Към момента Пепа Николова е ръководител на 
Център за млади таланти.



Бъдеще. Представиха проекта „Модерен дом“

Ученици от техническата гимназия 
участваха в конкурс в столицата
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Важно е да спомена и 
нашата инициатива „Шанс 
за таланта на Бургас“, 
която предоставя безплат-
но целогодишно обучение 
за младежи на възраст от 
14 до 20 години в различни 
области на изкуствата и 
науката. Проектите, 
включени в кампанията, 
предлагат изключителни 
възможности за реализация 
и развитие на таланти, 
като творческо писане, 
изобразително изкуство и 
анимационно кино – „Стоп 
моушън анимация“, пилот-
но за града ни.

С подкрепата на Общи-
на Бургас ние сме ангажи-
рани да предоставим на 
младите хора необходими-
те ресурси и възможности, 
за да реализират потен-
циала си. Всички тези 
фактори ни правят под-
ходящи партньори за 
развитието на децата 
извън стандартното об-
разование.

– С какви успешни кам-
пании можете да се похва-
лите през годините?

– През годините можем 
да се похвалим с редица 
успешни кампании, но една 
от най-забележителните 
за града ни е именно „Шанс 
за таланта на Бургас“, 
която стартирахме през 
2020 г. Нашите основате-
ли Фондация „Шанс за де-
цата и природата на Бъл-
гария“ от тогава насам са 
поели обучението на над 
110 таланти в различни 
проекти на Център за 

млади таланти. Сърдечно 
благодарим, че в кампани-
ята ни партнира и Общи-
на Бургас и отново тази 
година ще осигури възмож-
ност за развитие на двама 
от финалистите в кампа-
нията. Всички заедно можем 
да постигнем много!

Кампанията предлага 
безплатно целогодишно 
обучение за финалистите 
в единствения европейски 
сертифициран център за 
работа с таланти в Бургас. 
Участниците могат да се 
запишат в разнообразни 
области, включително 
български език и литера-
тура, изобразително изку-
ство, анимация и др. Всяка 
година предлагаме на мла-
дежите нови и интересни 
сфери за развиване на уме-
нията им.

Тази инициатива е насо-
чена към ученици на възраст 
от 14 до 20 години от 
Бургас и региона, и цели да 
предостави на талантли-
вите млади хора платфор-
мата и ресурсите, от 
които се нуждаят, за да 
развият потенциала си. 
Кампанията е постигнала 
значителен успех, като 
много от участниците са 
успели да реализират свои-
те таланти и да се включат 
активно в различни фору-
ми, състезания, конкурси 
и инициативи. 

От 2011 година Фонда-
цията ни отпуска индиви-
дуални стипендии и награ-
ди на даровити българчета 
от цялата страна. До 
този момент сме помог-
нали на над 200 деца да 

развият дарбите си, от-
пускайки им финансова 
подкрепа. През годините 
сме осъществили множество 
регионални и национални 
конкурси, олимпиади, със-
тезания, турнири и фес-
тивали, тъй като за нас е 
важно на децата да се даде 
възможност за изява на 
дарбите и уменията им.

– Кои са основните цели, 
които си поставяте за 
тази година?

– Основните цели, които 
си поставяме за тази учеб-
на година, са изключително 
амбициозни и разнообразни. 
Влизаме в октомври и на 
5-и стартираме новата 
учебна година. Имаме бо-
гатата програма за деца на 
възраст от 6 до 13 години, 
както и за младежи от 14 
до 20 години. Още се запъл-
ват последните бройки за 
някои от курсовете, така 
че интересът е голям.

През октомври ще връ-
чим и ежегодните Награди 
на центъра, което е важно 
събитие за нас. Освен това, 
подготвяме конкурс за 
детска поезия и изложба, 
която ще се проведе на 
16.11, а също така старти-
ра и новата група.

През цялата година ще 
организираме пробни изпи-
ти за Национално външно 
оценяване, което е от 
ключово значение за учени-
ците. За Коледа планираме 
театрално представление, 
създаване на коледни кар-
тички, изложба с картини 
и коледна работилничка, 
както и съботен коледен 
благотворителен базар.

През април ще проведем 
математически турнир и 
ще представим ежегодното 
списание на групата по 
творческо писане, „За хвър-
чащите хора“, в библиоте-
ката.

Също така, активно се 
подготвяме за ДЗИ и сме в 
близък контакт с нашите 
възпитаници, които тази 
година ще кандидатстват 
във висши учебни заведения, 
за да им предоставим не-
обходимата подкрепа в 
подготовката им.

През месец май ще орга-
низираме благотворител-
но събитие в София, 
включващо изложба и 
представяне на стихосбир-
ка на една от изявените ни 
възпитаничка и разнороден 
талант Деница Младенова, 
която е сред абитуриен-
тите тази година.

Това са само част от 
акцентите, които плани-
раме, така че следете 
страницата ни и социал-
ните ни медии за повече 
информация и актуализации!
https://centerfortalents.bg/ 
https://www.facebook.com/
talantbgkids/ 

– Разкажете за успехите 
на вашите възпитаници 
и хората, които стоят 
зад тях.

– Нашите възпитаници 
постигат значителни ус-
пехи благодарение на тях-
ната упоритост и подкре-
пата на Центъра за млади 
таланти, честно казано, 
няма да ми стигне ден, за 
да разкажа за тях. Толкова 
много успешни деца са 
минали през вратите на 

центъра, наш възпитаник 
и лауреат по програма 
„Награди, стипендии и 
отличия“ беше Нургюл 
Салимова, световен грос-
майстор по шахмат, Лъче-
зар Томов, който стана 
най-малкия медалист по 
математика в света, също 
се обучаваше при нас ня-
колко години. Помагали сме 
на отборите по матема-
тика от МГ „Петър Берон“, 
гр. Варна, които спечелиха 
две първи места в конкурс 
на НАСА и много други. 
Всеки, който желае, може 
да разгледа в сайта ни ус-
пехите на нашите деца. 

Един от най-впечатля-
ващите и скорошни при-
мери е Велизара Карайото-
ва, която спечели голямата 
награда на Асоциацията на 
българските модни дизай-
нери, завоювайки първо 
място на конкурса „Ревю 
в кутия“. Този конкурс не 
само че подчертава твор-
ческия дух на младите 
таланти, но и предоставя 
платформа за социална 
изява. Наградата ѝ осигу-
рява участие в курс по 
моден дизайн в универси-
тета NABA в Милано, 
Италия.

Друг успешен проект е 
инициативата на Клуба по 
творческо писане „Хвърча-
щите хора“. В сътрудни-
чество с Община Бургас, 
младежите от клуба пред-
ставиха пана със свои 
стихове на улица Алексан-
дровска и зад гърба си имат 
издадени пет броя на 
младежкото списание „За 
хвърчащите хора“. 

На международно ниво, 
петима осемнадесетгодиш-
ни младежи от Бургас 
участваха в проект на 
Фондация „Шанс за децата 
и природата на България“, 
свързан с инициативата 
DiscoverEU по програма 
Еразъм+. Те пътуваха без-
платно до Румъния, Австрия 
и Унгария, където имаха 
възможността да се запоз-
наят с нова култура и да 
развият своите социални 
умения. 

Тези примери и успехи 
показват, че нашите въз-
питаници са не само та-
лантливи, но и мотивира-
ни да развиват своите 
способности и да доприна-
сят за обществото.

– Кои са основните на-
правления, в които се из-
явяват децата при вас?

– В Центъра за млади 
таланти обучаваме над 150 
деца от Бургас и региона в 
15 творчески проекта, 
които включват приложни 
изкуства, живопис и гра-
фика, моден дизайн, музика, 
езици (български, немски и 
английски), математика, 
информатика и нови тех-
нологии, театрално май-
сторство, анимационно 
кино и фолклор.

Работим с индивидуален 
подход и предлагаме от-
лична учебна база, което 
води до многобройни успе-
хи на нашите възпитаници 
на олимпиади и конкурси.

Ако имате интерес, 
каним ви да се включите и 
да откриете своите та-
ланти при нас!

Пепа Николова: Съвременното талантливо дете 
изисква специфичен подход

ДОНА МИТЕВА

Даниел Иванов Иванов 
от 11 а клас и Денис Сенаи 
Махмуд от 9 а на Профе-
сионална техническа 
гимназия, Бургас участ-
ваха в Националния конкурс 
„Бъдещите инженери на 
България“, който се състоя 
в София. 

Състезанието се про-
веде в Тех Парк, зала „Джон 
Атанасов“.

Учениците бяха удос-
тоени със специална на-
града за иновативен 
проект, както и класира-
ни на шесто място в 
състезанието „Роборали 

– управляеми“, демонстри-
райки отлични умения и 
креативност. 

Проектът, с който 
Даниел и Денис участваха, 
се състои в разработка, 
демонстрираща как мо-
дерните технологии 
могат да превърнат дома 
в лесен и удобен за полз-
ване чрез интеграция на 
смарт решения, които се 
управляват дистанцион-
но чрез мобилно приложе-
ние.

Техни ментори са инж. 
Радка Ангелова – старши 
учител, и Васила Семер-
джиева – учител в гимна-
зията.

Проек-
тът на 

бургаските 
ученици 

се нарича 
„Модерен 

дом“
ФОТО: ПТГ



Огромна подкрепа за ДПС Ново начало 
при старта на надпреварата
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

ДПС Ново начало откри 
кампанията си в област Бур-
гас с мощна подкрепа от 
страна на членове и симпа-
тизанти. От партията са 
категорични, че листата, 
съставена изцяло от местни 
хора, ще донесе най-добрия 
изборен резултат до момен-
та. Водач е безспорният ав-
торитет и дългогодишен 
кмет на община Руен Исмаил 
Осман. Той е едно от най-
разпознаваемите лица в ДПС, 
с много управленски опит зад 
гърба си. „Имаме най-силната 
листа в Бургаска област, а 
може би и в страната. Както 
казва председателят ни 
Делян Пеевски, тези избори 
са нашият шанс да започнем 
отначало и да изградим ста-
билно бъдеще. Ще го направим 
заедно. Време е за ново нача-
ло с номер 8 в бюлетината 

на 27 октомври“ – каза Исма-
ил Осман пред препълнената 
зала в айтоското читалище.

Той призова хората да не 
се страхуват и да сигнализи-
рат за всички опити да бъдат 
сплашвани и притискани. За 
процесите в ДПС Исмаил 
Осман направи интересно 
сравнение с препратка към 
любимия си футболен отбор: 
„Когато се смени треньорът, 
не изоставяме отбора си. Не 
знам някой от цесекар да е 
станал левскар и обратно, 
защото треньорът се е пре-
местил. Всички тук сме ос-
танали в партията си, рабо-
тим за нея, не я предаваме, 
без значение кой е начело. 
Отборът е ценност!“ – про-
дължи водачът на листата. 
Листата на ДПС Ново начало 
за Бургаски изборен район е 
съставена изцяло от местни 
лица, като е търсено пред-
ставителство на всяка една 
община. От залата се чуха 

коментари, че за първи път 
няма „парашутисти“ и хора 
спуснати „отгоре“.

Трети е дългогодишният 
народен представител Хю-
сеин Хафъзов. В емоционална 
реч той очерта основните 
приоритети на партията в 
бъдещото Народно събрание. 
„Реформите в партията ни 
позволиха да съставим листа 
от кандидати, които няма 
да строят жилищни коопе-
рации, а пътища, които ще 
се грижат за вас, техните 
избиратели. Знам, че ще 
подкрепим свободата, равно-
правието и прогреса на Бъл-
гария. Родина винаги трябва 
да се обича и да се развива. 
Надяваме се, че това ще са 
последните избори“ – каза 
Хафъзов и призова за единство 
и сплотеност. 

Областният лидер на 
партията Христо Широков 
също подкрепи представя-
нето на листата и заяви, че 
няма да допусне провокации 
и негативна кампания. “ДПС 
Ново начало стои зад всеки 
от вас. Времената на страх 
приключиха. Излезте на 27 
октомври и поискайте ново-
то начало, прекалено дълго 
го чакаме. В тази кампания 
няма да говорим за страхове, 
за миналото и всички мани-
пулации в него, но няма и да 
ги забравим. В тази кампания 
излизаме заедно с ясни пози-
тивни послания за свободен 
избор, по-добър живот, ста-
билност и развитие“ – заяви 
Широков. „На предните из-
бори избирателите ни напра-
виха втора политическа сила. 
Поискаха от нас да поемем 

отговорността да управля-
ваме. Гласът им не беше за-
четен и днес България е 
хвърлена в политическа 
криза, без правителство. 
Това повече няма да се случи. 
Гласът ви ще бъде зачитан 
винаги, защото новото на-
чало е от хора за хората“ – 
коментираха от бургаската 
структура на партията. С 
бурни аплодисменти залата 
посрещна втория в листата 
Калин Стоянов и го нарече 
„човекът, който чупи ком-
фортно разпънатите поли-
тически чадъри“. Бившият 
министър на вътрешните 
работи мотивира решението 
си да направи крачка към 
политиката с желанието си 
да се противопостави на 
политическия реваншизъм в 
строго професионалните 

държавни структури.
След безпринципното ми 

отстраняване като министър, 
единственият човек, който 
ми подаде ръка, беше г-н Делян 
Пеевски. В този исторически 
за България момент, когато 
е налице енергията за ново 
начало, заедно трябва да за-
станем на страната на евро-
атлантическото развитие и 
зад гърба на хората с експер-
тиза и доблест“, каза Калин 
Стоянов и благодари на мно-
жеството за подкрепата. В 
събитието за единство и 
активност на 27 октомври 
призова и кметът на община 
Сунгурларе инж. Димитър 
Гавазов. Той, редица кметове 
на кметства и общински съ-
ветници подкрепиха кандида-
тите за народни представи-
тели на ДПС Ново начало.
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ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
„БСП Обединена левица“ 

откри кампанията си в Бур-
гас с хъс за победа. Социали-
стите изразиха надеждата 
си, че този вот ще е по-раз-
личен от досегашните, за да 
се излезе най-накрая от по-
литическата криза, в която 
се намира България.

„Дойде време за тежки 
решения. Нямаме лидери. 
Дано да ги имаме и се появят. 
Дано да вземем правилните 
решения, за да тръгне най 
сетне България по своя път. 
Прави впечатление, че при 
моите пътувания в чужбина 
вече не гледат сериозно на 
нас. Не бих казал, че ни се 

подиграват, но с лека насмеш-
ка ме питат: „Вие какво 
правите? За три години 
имате седем пъти избори!“. 

Платформата, която ние 
приехме – „100-те решения“, 
мисля, че е добра, разумна. 
Голяма част от тях са изпъл-

ними, но само ако успеем 
най-накрая да направим 
правителство. Впечатлен 
съм, че за пръв път от ня-
колко пъти избори, не само 
че е запълнихме листата от 
28 човека, но имахме и 3 ре-
зерви. Екипът ни е много 
силен. Случайни хора няма. 
Просто попълване по пар-
тийна квота няма. Всеки един 
от тези хора е заслужил 
мястото си в живота и ува-
жението на колегите си“, 
заяви водачът на листата 
Петър Кънев.

Председателят на БСП 
Атанас Зафиров, който при-
съства на откриването на 
кампанията в морския град, 
изрази благодарността си 
към коалиционните парт-

ньори за успешното обеди-
нение на левите сили в пред-
с т о я щ и т е  и з б о р и .  Т о й 
подчерта, че за първи път 
разговорите са се водили по 
политики, а не по разпреде-
ляне на листи и постове.

„Партиите от ляво си 
научихме урока, макар и по 
трудния начин. Излизаме на 
тези избори със самочувствие 
и ентусиазъм пред българ-
ските граждани“, заяви За-
фиров.

Той отбеляза, че бургаска-
та листа е силна и добре 
балансирана, включваща 
опит, приемственост, мла-
дежки дух и красота. Листа-
та отново се води от инж. 
Петър Кънев, когото Зафиров 
определи като „един от най-

опитните и дейни български 
политици в ляво“.

„Днес съм тук в качество-
то си на бургазлия. Човек, 
който членува в партийната 
организация на БСП в Бургас, 
чието сърце ще остане в 
региона“, сподели Зафиров.

Той изрази съжаление за 
50-ото Народно събрание, 
което нарече „едно от най-
позорните“ и част от „всеоб-
щия разпад на държавността“. 

Зафиров отправи призив 
към избирателите да гласуват, 
като подчерта, че отвраще-
нието от политиката води 
до властта на „сглобките“ и 
хората по площадите.

„Нашият основен опонент 
на тези избори е „моделът 
ГЕРБ“, но истинският ни враг 
е нежеланието да се гласува“, 
заяви той, призовавайки 
гражданите да упражнят 
своя вот с разум.

Програмата „100 решения 
за България“ е вече предста-
вена пред обществото, а 
кандидатите на БСП са го-
тови да я превърнат в рабо-
тещо управленско решение. 
Зафиров заключи, че този 
път българската левица е 
обединена и мотивирана, 
като благодари на партньо-
рите за търпението и съв-
местната работа, уверен в 
предстоящия успех.

„БСП Обединена левица“ откри кампанията си в Бургас с хъс за победа

Надеждата на социалистите е силното ляво обединение да доведе до стабил-
ност в управлението                   ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

За пръв път от много години „червените“ се похвалиха с пълна листа с експерти, 
дори имало и резерви                      ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Водачът на листата Петър Кънев (вдясно) и председателят на 
БСП Атанас Зафиров (вляво) отправиха послание към избирате-
лите, че е време за излизане от кризата ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Водачът на листата Исмаил 
Осман

В Айтос 
пристигна 
и бившият 
вътрешен ми-
нистър  Калин 
Стоянов

Част от 
листата

ФОТО: ДПС 
НОВО НАЧАЛО

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Благодарение на гене-
ралния спонсор на женско-
то волейболно първенство 
„Демакс“, българският 
елит в този спорт през 
новия сезон ще бъде раз-
ширен и в него ще бъдат 
вложени повече финансови 
средства. Това ще е въз-
можно, след като споразу-
мението между федераци-
ята и официалния спомо- 
ществовател беше подно-
вено.

Контрактът бе подпи-
сан от президента на 
Българската федерация по 
волейбол Любомир Ганев и 
мажоритарния собственик 

на групата компании инж. 
Петър Кънев.

Така за пета година 
подред „Демакс“ ще подпо-
мага дамския волейболен 
шампионат.

„С всяка изминала годи-
на виждаме по-добри ре-
зултати от това сътруд-
ничество, което е вдъх- 
новяващо за мен. Участи-
ето ми в българския волей-
бол винаги е било със 
стремеж да насърчавам и 
помагам развитието на 
любимия спорт. Преди 
четири години бяхме из-
правени пред заплахата да 
има само три клуба в жен-
ското първенство.  С 
усърдната работа на 

екипа в комисия „Нацио-
нална лига – жени“ и с фи-
нансовата подкрепа на 
„Демакс“ това не се случи. 
През миналия сезон отбо-
рите бяха осем, сега са 
десет, а за следващия сезон 
имаме интерес от още два 
клуба да се включат. Това 
означава, че броят на учас-
тниците ще достигне 
дванадесет. Няма как да не 
съм удовлетворен при 
наличието на този прогрес, 
но радостта ми е още по-
голяма, защото сме на път 
да възобновим женския 
волейбол в един емблема-
тичен за нашия спорт град, 
какъвто е Перник.

В лигата се дава възмож-
ност на младите български 
състезателки да се изявя-
ват, развиват и израстват. 
Това лято видяхме и кон-
кретното отражение 
върху националните от-
бори със спечелването на 
европейска титла за де-
войки под осемнадесет 
години“, сподели инж. Петър 
Кънев, който е и вицепре-
зидент на федерацията.

„Благодарим на „Демакс“ 
и на г-н Петър Кънев. В 
новия договор финансови-
те параметри са завишени, 
но това означава, че зави-
шаваме и изискванията 
към самите клубове. Надя-
вам се те да бъдат все 
така отговорни и да дават 
път на младите и талант-
ливи волейболистки“, 
коментира Любомир Ганев.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Баскетболният „Чер-
номорец“ няма да участва 
в новия сезон на Sesame 
НБЛ. Това става ясно от 
съобщение на официална-
та страница на лигата. 

В срока за картотеки-
ране, който бе до 17:00 
часа на 30 септември 2024-
а своите документи са 
подали десет отбора: 
„Академик Бултекс 99“, 
„Балкан“, „Берое“, „Левски“, 
„Миньор 2015“, „Рилски 
спортист“, „Спартак“ 
(Плевен), „Черно море Ти-
ча“, „Шумен“ и „Ямбол“. 

„Клубът „Черноморец“ 
(Бургас) не успя да изпълни 

своите задължения в ука-
зания период, което нала-
га стартирането на новия 
сезон с 10 отбора, а не с 
11“, посочват от НБЛ. 

Неяснотите около бъ-
дещето на „Черноморец“ 
започнаха още в средата 
на месец септември, кога-
то стана ясно, че клубът 
няма да участва в мача за 
Суперкупата на България 
и бе заменен от „Спартак“ 
(Плевен). 

Странно се стига дотук, 
тъй като иначе в отбора 
бяха привлечени дори нови 
играчи. Причината за от-
казите от участие по 
всяка вероятност са фи-
нансови, коментират за-
познати. 
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Баскетболният „Черноморец“ – аут от НБЛ
Сътресения. Причината по всяка вероятност е финансова

Неяснотите 
около  

бъдещето на 
„Черноморец“ 

започнаха още 
в средата  

на месец  
септември

ФОТО: НБЛ

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-881/30.09.2024 г. 
на кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг 
с тайно наддаване за отдаване под наем за срок от 10 
години на част с площ от 0.772 дка, съгласно приложена 
към заповедта комбинирана скица, от ПИ № 10094.32.25 
по КККР на с.Варвара, с площ от 5.598 дка, с НТП „неле-
сопригодна площ-дървесна растителност, храсти”, шеста 
категория, актуван с АПОС № 633/21.04.2011  год., с цел: 
„за земеделско производство“.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна годишна наемна цена – 12.00 лв. 

без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат по – 

малки от първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % 
от същата. 

Срок за закупуване на тръжната документация от 
деловодството на Община Царево до 15:00 ч. на 18.10.2024 
г. 

Срок за подаване на предложенията за участие– до 
16:00 ч. на 21.10.2024 г. 

Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС 
и депозит за участие в размер на 1.20 лева, представля-
ващ -10 % от началната тръжна годишна наемна цена, 
вносим на каса или по сметка на Община Царево– 
BG90IORT80483396477800, най-късно  до 18.10.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-22.10.2024 г., 
час-10:15 часа, място-заседателната зала в сградата на 
Общинска администрация Царево.

 За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

Волейболният „Нефто-
химик 2010“ се раздели със 
старши треньора на тима 
Мартин Стоев. Това обя-
виха от ръководството 

на клуба в официално 
прессъобщение. Прекра-
тяването на отношени-
ята е станало по взаимно 
съгласие.

„Клубът благодари на 
Стоев за работата му и 

му пожелава успех! Тимът 
ще бъде воден от символа 
на ВК „Нефтохимик 2010“ 
Иван Станев, който досе-
га бе помощник-треньор“, 
посочват още в съобще-
нието от клуба.

„Нефтохимик 2010“ се раздели 
с Мартин Стоев

Инж. Петър Кънев с нова подкрепа за 
развитието на българския волейбол

Мартин Стоев (вляво) и „Нефтохимик 2010“ прекратиха по взаимно съгласие отношенията си, 
клубът ще бъде воден от досегашния помощник-треньор Иван Станев (вдясно)

ФОТО: „НЕФТОХИМИК 2010“

Контрактът бе подписан от президента на Българската 
федерация по волейбол Любомир Ганев и мажоритарния соб-
ственик на групата компании инж. Петър Кънев            ФОТО: БСП

На осн. Заповед № 95 от 26 
септември 2024 год. на Адм. ръко-
водител- Председател на Районен 
съд-Малко Търново Чанко Петков
РАЙОНЕН СЪД- МАЛКО ТЪРНОВО

О Б Я В Я В А
КОНКУРС за длъжността „Съдебен 

деловодител“ – 
1 щатна бройка.

Минимални изисквания към 
кандидатите за заемане на 
длъжността: минимална степен за 
завършено образование-средно; 
отлични познания по стилистика, 
правопис, граматика и пунктуация, 
познания по общи деловодни тех-
ники, работа със стандартно офис 
оборудване;машинописни умения 
и компютърна грамотност;отлични 
познания относно общата нормативна 
уредба на съдебната власт, работата 
на съдебната администрация /Закон 
за съдебната власт, Правилник за 
администрацията в съдилищата/ и 
на процесуалните закони /ГПК, НПК/ 

в частта свързана с обработката 
и движението на делата;отлични 
комуникативни умения, работа с 
граждани и в екип; 

 Необходими документи за кан-
дидатстване : писмено заявление 
за участие в конкурс; подробна 
автобиография – европейски фор-
мат; копие от лична карта;копие от 
диплома за завършена степен на 
образование;копие от документи, 
удостоверяващи трудов стаж;медицинско 
свидетелство- оригинал; оригинал на 
документ, удостоверяващ, че лицето 
не се води на отчет и не страда от 
психически заболявания;декларация 
по чл.136 от ПАС;декларация по 
чл.137, ал.2 от ПАС във връзка с 
чл.107а, ал.1 от КТ;други свиде-
телства, сертификати и документи, 
които доказват квалификацията и 
уменията на кандидата, свързани 
със заемане на длъжността

 Минимален размер на основното 
трудово възнаграждение: съдебен 

деловодител - 1183,00 лв. и 75,00 
лв. допълнително възнаграждение 
за ранг.

 Начин на провеждане на 
конкурса: I етап- по документи; II 
етап- практически изпит; III етап 
събеседване.

 Място на подаване на доку-
ментите: всеки работен ден от 
8.30 ч. до 17.00 ч. в сградата на 
Районен съд-Малко Търново, ул. 
„Райна Княгиня“ 3, ет. 2, ст. 22, 
адм. секретар.

 Срок за подаване на документите: 
30 – дневен срок, считано от деня, 
следващ датата на публикуване на 
обявата във в-к „Черноморски фар“ 
и неговия електронен вариант.

Подробна информация за обявения 
конкурс е публикувана на сайта на 
съда: https://mtarnovo-rs.justice.bg 
и на таблото за обяви в сградата 
на Районен съд-Малко Търново, ул. 
„Райна княгиня“ № 3. За справки 
тел.: 05952 36 52; 0879 252 400.
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З А П О В Е Д 
№ 730/01.10.2024 г.

С Решение №163/29.08.2024 г. на Общински съвет – 
Приморско е дадено съгласие за провеждане на публичен 
търг с тайно наддаване за продажба на недвижими имоти, 
частна собственост на Община Приморско, находящи се 
в с. Писменово, с. Веселие и с. Ново Паничарево, общи-
на Приморско, област Бургас. Със същото решение Об-
щински съвет – Приморско е определил задължителните 
условия за участие в публичния търг с тайно наддаване, 
като ми е възложено да проведа търга, при така приетите 
условия.

1. Предвид горното и на основание чл.44, ал.2 от 
ЗМСМА, чл.35 ал.1 ЗОС, чл. 64 от Наредбата за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи 
– общинска собственост и в изпълнение на Решение 
№163/29.08.2024 г. на Общински съвет – Приморско,

З А П О В Я Д В А М :
І. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

продажба на следните недвижими имоти, частна собстве-
ност на Община Приморско, находящи се в с. Писменово, 
с. Веселие и с. Ново Паничарево, община Приморско, 
област Бургас:

1. ПИ с идентификатор 56513.501.133(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто тридесет и три), целият с площ 501(петстотин 
и един)кв.м., по КК и КР на с. Писменово, Община При-
морско Трайно предназначение на територията: Урбани-
зирана. Начин на трайно ползване: Ниско застрояване 
(до 10 m). При граници на имота: 56513.501.181; 
56513.501.288; 56513.501.134 и 56513.501.283, пред-
ставляващ УПИ XVI(шестнадесет римско) в кв.13“А“(тринадесет 
буква”А”) по регулационния план на с. Писменово, Общи-
на Приморско, частна общинска собственост съгласно 
АЧОС №4065/10.02.2023 г. вписан с вх.рег. №277/16.02.2023 
г., Акт №146, том 1 при СВ-гр.Царево. 

1.1. Начална тръжна цена 31 056,00 лв.(тридесет и 
една хиляди и петдесет и шест лева) без ДДС.

2. ПИ с идентификатор 56513.501.191(петдесет и 
шест хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и 
едно, точка, сто деветдесет и едно), целият с площ 
331(триста тридесет и един)кв.м., по КК и КР на с. Пис-
меново, Община Приморско. Трайно предназначение на 
територията: Урбанизирана. Начин на трайно ползване: 
Ниско застрояване (до10m). При граници на имота: 
56513.501.208; 56513.501.207; 56513.501.192; 
56513.501.288 и 56513.501.266, представляващ УПИ 
I(едно римско) в кв.16(шестнадесет) по регулационния 
план на с. Писменово, Община Приморско, частна об-
щинска собственост съгласно АЧОС №3666/24.11.2020 
г. вписан с вх.рег. №2258/04.12.2020 г., Акт №174, том 
7 при СВ-гр.Царево. 

2.1. Начална тръжна цена 20 484,00лв.(двадесет 
хиляди и четиристотин осемдесет и четири лева) без ДДС.

3. ПИ с идентификатор 56513.501.192(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и две), целият с площ 576(петстотин 
седемдесет и шест)кв.м., по КК и КР на с. Писменово, 
Община Приморско. Трайно предназначение на терито-
рията: Урбанизирана. Начин на трайно ползване: Ниско 
застрояване (до10m). При граници на имота: 56513.501.191; 
56513.501.208; 56513.501.207; 56513.501.198; 56513.501.203 
и 56513.501.288, представляващ УПИ II(две римско) в 
кв.16(шестнадесет) по регулационния план на с. Писме-
ново, Община Приморско, частна общинска собственост 
съгласно АЧОС №3667/24.11.2020г. вписан с вх.рег. 
№2259/04.12.2020 г., Акт №175, том 7 при СВ-гр.Царево. 

3.1. Начална тръжна цена 35 352,00 лв.(тридесет и 
пет хиляди триста петдесет и два лева) без ДДС.

4. ПИ с идентификатор 56513.501.194(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и четири), целият с площ 266(двес-
та шестдесет и шест)кв.м., по КК и КР на с.Писменово, 
Община Приморско. Трайно предназначение на терито-
рията: Урбанизирана. Начин на трайно ползване: Ниско 
застрояване (до10m). При граници на имота: 56513.501.195; 
56513.501.289; 56513.501.199; 56513.501.125; 56513.501.206 
и 56513.501.205, представляващ УПИ X(десет римско) в 
кв.16(шестнадесет) по регулационния план на с.Писме-
ново, Община Приморско, частна общинска собственост 
съгласно АЧОС №3668/24.11.2020г. вписан с вх.рег. 
№2260/04.12.2020 г., Акт №176, том 7 при СВ-гр.Царево. 

4.1. Начална тръжна цена 16 506,00 лв.(шестнадесет 
хиляди петстотин и шест лева) без ДДС.

5. ПИ с идентификатор 56513.501.195(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и пет), целият с площ 310(триста и 
десет)кв.м., по КК и КР на с.Писменово, Община Примор-
ско. Трайно предназначение на територията: Урбанизи-
рана. Начин на трайно ползване: Ниско застрояване 
(до10m). При граници на имота: 56513.501.196; 
56513.501.289; 56513.501.194; 56513.501.206; 56513.501.205 
и 56513.501.193, представляващ УПИ XI(единадесет 
римско) в кв.16(шестнадесет) по регулационния план на 
с.Писменово, Община Приморско, частна общинска 
собственост съгласно АЧОС №3669/24.11.2020г. вписан 
с вх.рег. №2261/04.12.2020г., Акт №177,том 7 при СВ-гр.
Царево. 

5.1. Начална тръжна цена 19 224,00 лв.(деветнадесет 
хиляди двеста двадесет и четири лева).

6. ПИ с идентификатор 56513.501.196(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и шест), целият с площ 279(двеста 
седемдесет и девет)кв.м., по КК и КР на с. Писменово, 
Община Приморско, Трайно предназначение на терито-
рията: Урбанизирана. Начин на трайно ползване: Ниско 
застрояване (до10m). При граници на имота: 56513.501.197; 
56513.501.289; 56513.501.195; 56513.501.205; 56513.501.193 
и 56513.501.204, представляващ УПИ XII(дванадесет 
римско) в кв.16(шестнадесет) по регулационния план на 
с.Писменово, Община Приморско, частна общинска 
собственост съгласно АЧОС №3670/24.11.2020г., вписан 
с вх.рег.№2262/04.12.2020г., Акт №178, том 7 при СВ гр. 
Царево.

6.1. Начална тръжна цена 17 310,00 лв.(седемнадесет 
хиляди триста и десет лева) без ДДС.

7. ПИ с идентификатор 56513.501.197(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и седем), целият с площ 282(двес-
та осемдесет и два)кв.м., по КК и КР на с. Писменово, 
Община Приморско. Трайно предназначение на терито-
рията: Урбанизирана. Начин на трайно ползване: Ниско 
застрояване (до 10m). При граници на имота: 56513.501.198; 
56513.501.289; 56513.501.196; 56513.501.193; 56513.501.204 
и 56513.501.203, представляващ УПИ XIII(тринадесет 
римско) в кв.16(шестнадесет) по регулационния план на 
с.Писменово, Община Приморско, частна общинска 
собственост съгласно АЧОС №3671/24.11.2020г. вписан 
с вх.рег. №2263/04.12.2020 г., Акт №179, том 7 при СВ 
– гр. Царево. 

7.1. Начална тръжна цена 17 502,00 лв.(седемнадесет 
хиляди петстотин и два лева) без ДДС.

8. ПИ с идентификатор 56513.501.198(петдесет и шест 
хиляди петстотин и тринадесет, точка, петстотин и едно, 
точка, сто деветдесет и осем), целият с площ 285(двеста 
осемдесет и пет)кв.м., по КК и КР на с. Писменово, Об-
щина Приморско. Трайно предназначение на територията: 
Урбанизирана. Начин на трайно ползване: Ниско застро-
яване (до 10m). При граници на имота: 56513.501.207; 
56513.501.289; 56513.501.197; 56513.501.204; 56513.501.203 
и 56513.501.192, представляващ УПИ XIV(четиринадесет 
римско) в кв.16(шестнадесет) по регулационния план на 
с.Писменово, Община Приморско, частна общинска 
собственост съгласно АЧОС №3672/24.11.2020г. вписан 
с вх.рег. №2264/04.12.2020 г., Акт №180, том 7 при СВ 
– гр. Царево. 

8.1. Начална тръжна цена 17 652,00 лв.(седемнадесет 
хиляди шестстотин петдесет и два лева) без ДДС.

9. ПИ №317(триста и седемнадесет), целият с площ 
375(триста седемдесет и пет)кв.м., по плана на новоо-
бразуваните имоти в местност „Лозята“, землище с.
Писменово, одобрен със Заповед №202/16.07.1999г. на 
кмета на Община Приморско. При граници на имота: се-
вероизток-ПИ №89, югоизток-ПИ №241, югозапад-улица, 
северозапад-улица, представляващ частна общинска 
собственост съгласно АЧОС №1620/17.12.2012 г. вписан 

с вх.рег. №2275/19.12.2012 г., том VII, №189 при СВ – гр. 
Царево. 

9.1. Начална тръжна цена 10 814,00 лв.(десет хиляди 
осемстотин и четиринадесет лева).

10. ПИ с идентификатор 10731.134.25(десет хиляди 
седемстотин тридесет и едно, точка, сто тридесет и чети-
ри, точка, двадесет и пет), целият с площ 1 605(хиляда 
шестстотин и пет)кв.м., местност „Край село“, съгласно 
КК и КР на с.Веселие, Община Приморско. Трайно пред-
назначение на територията: Земеделска. Начин на трайно 
ползване: Друг вид нива. Категория на земята при непо-
ливни условия: Девета. При граници на имота: 10731.501.292; 
10731.501.569; 10731.26.29; 10731.134.28; 10731.134.27 
и 10731.134.26, представляващ частна общинска соб-
ственост съгласно АЧОС №.3193/13.03.2019г. вписан с 
вх.рег.№3064/15.03.2019г., Акт №81, том 9 при СВ– гр. 
Бургас.

10.1. Начална тръжна цена 21 970,00 лв.(двадесет и 
една хиляди деветстотин и седемдесет лева).

11. ПИ с идентификатор 10731.134.28(десет хиляди 
седемстотин тридесет и едно, точка, сто тридесет и чети-
ри, точка, двадесет и осем), целият с площ 3 123(три 
хиляди сто двадесет и три)кв.м., местност „Край село“, 
съгласно КК и КР на с.Веселие, Община Приморско. 
Трайно предназначение на територията: Земеделска. 
Начин на трайно ползване: Друг вид нива. Категория на 
земята при неполивни условия: Девета. При граници на 
имота: 10731.134.26; 10731.134.25; 10731.26.29; 
10731.134.11; 10731.134.6; 10731.134.5 и 10731.134.27, 
представляващ частна общинска собственост съгласно 
АЧОС №.3194/13.03.2019г. вписан с вх.рег.№3063/15.03.2019г., 
Акт №82, том 9 при СВ– гр. Бургас.

11.1. Начална тръжна цена 39 490,00 лв.(тридесет и 
девет хиляди четиристотин и деветдесет лева).

12. ПИ с идентификатор 52129.145.10(петдесет и две 
хиляди сто двадесет и девет, точка, сто четиридесет и пет, 
точка, десет), целият с площ 4 011(четири хиляди и еди-
надесет)кв.м., местност „Имирето“, съгласно КК и КР на 
с.Ново Паничарево, Община Приморско. Трайно предназ-
начение на територията: Земеделска. Начин на трайно 
ползване: Изоставено трайно насаждение. Категория на 
земята при неполивни условия: Шеста. При граници на 
имота: 52129.145.141; 52129.145.142 и 52129.145.40, 
представляващ частна общинска собственост съгласно 
АЧОС №.3560/20.07.2020г. вписан с вх.рег.№7768/23.07.2020г., 
Акт №46, том 24 при СВ– гр. Бургас.

12.1. Начална тръжна цена 7 312,00 лв.(седем хиля-
ди триста и дванадесет лева).

ІІ. ОПРЕДЕЛЯМ следните задължителни условия за 
провеждане на публичния търг с тайно наддаване:

1. Направените предложения не могат да бъдат по-
малки от първоначалната тръжна цена без ДДС плюс 10%.

2. Депозитът за участие в публичния търг е в размер 
на 10% от началната тръжна цена за съответния имот без 
ДДС.

3. Начин на плащане на цената – В 7/седем/ дневен 
срок от получаване на поканата за сключване на договор, 
спечелилият участник следва да заплати цената и дължи-
мите данъци и такси определени в заповедта за спечелил 
търга.

4. Не се допускат до участие в търга лица, имащи 
данъчни или облигационни задължения към община 
Приморско. 

ІІІ. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация:
1. Заявление за участие – (по образец);
2. Административни сведения за участника – (по обра-

зец);
3. Скици на имотите;
4. Актове за частна общинска собственост;
5. Препис от настоящата заповед;
6. Извлечение от НРПУРИВОС в частта относно проце-

дурата за провеждане на търга;

7. Проект на договор – (по образец).
8. Ценово предложение – (по образец).

ІV. ОПРЕДЕЛЯМ следните задължителни документи за 
участие в публичния търг с тайно наддаване:

1. Заявление за участие – (по образец);
2. Административни сведения за участника – (по об-

разец);
3. Копие на документи, удостоверяващи регистрация-

та на участника: удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ, (или 
посочен в заявлението ЕИК – за регистрираните по Тър-
говския закон участници);

4. Идентификационен номер по ЗДДС (за регистрира-
ните по ЗДДС);

5. За търговци ЮЛ – решение на управителен орган за 
участие в търга и придобиване на имота по направеното 
предложение;

6. Квитанция за закупена тръжна документация;
7. Квитанция за внесен депозит за участие;
8. Предложение за размера на цената, поставено в 

отделен запечатан, непрозрачен плик, с надпис от външ-
ната страна „предлагана цена” и името на участника, и 
поставен в общия плик; Размерът на цената да е посо-
чен без включен ДДС.

* Всички документи трябва да са с дата на издава-
не, не по-рано от 3 (три) месеца от обявената дата на 
отваряне на офертите или да са в срок на тяхната ва-
лидност, когато такава е изрично записана в тях.

* Документите се предоставят в оригинал или копия, 
заверени с подпис и печат на участника.

V. Срок за закупуване на тръжната документация – от 
деловодството на Община Приморско – до 16.00 часа на 
14.10.2024 г.

VІ. Срок за подаване на предложенията за участие 
в търга – до 17.00 часа на 14.10.2024 г.

VІІ. Предложения за участие се подават в деловод-
ството на Община Приморско, в запечатани и непрозрач-
ни пликове, върху които следва да е изписано името на 
участника и описание на обекта, за който се участва в 
търга. Предложенията за участие трябва да отговарят на 
Наредбата за реда за придобиване, управление и разпо-
реждане с имоти и вещи – общинска собственост и да 
съдържат всички изискуеми документи за участие, опре-
делени с настоящата заповед.

VІІІ. Цена на тръжната документация – е 0,2% от 
началната тръжна цена на обекта, но не по-малко от 
100 (сто) лв. и не повече от 300 (триста) лв., съгласно 
чл.75, т.2 от НОАМТЦУ на територията на община При-
морско, платими на касата или по сметка на община 
Приморско. Депозитът за участие е платим по сметка 
на общината: ОББ АД, ІBAN BG 59 UBBS 80023300372010, 
BІC UBBSBGSF, БУЛСТАТ BG102164063 на Община 
Приморско, който се внасят най-късно до изтичане на 
срока за подаване на предложенията за участие.

ІХ. Дата на отваряне на предложенията – 15.10.2024 
г., час на отваряне – 10.30 часа, място на отваряне – 
сградата на общинска администрация Приморско, на 
адрес: гр. Приморско, ул.”Трети март” №56.

Х. Оглед на имотите може да се извърши по желание 
на кандидата всеки работен ден, до датата на провеждане 
на търга, с предварителна заявка и след закупуване на 
тръжна документация, с негов превоз и в присъствието 
на представител на Община Приморско.

Препис от настоящата заповед да се връчи, на всички 
длъжностни лица, до които се отнася, за сведение и из-
пълнение.

Контрол по изпълнението на заповедта възлагам на 
Савина Димова – Секретар на Община Приморско.

На основание чл.66, ал.5 от Наредбата за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи 
– общинска собственост, настоящата заповед да се 
публикува в един регионален ежедневник, един национа-
лен ежедневник, да се постави на информационното 
табло в сградата на общинската администрация Примор-
ско, както и да се публикува на интернет страницата на 
Община Приморско.

На основание чл.44, ал.1, т.18 от ЗМСМА, в тридневен 
срок от издаването на настоящата заповед да се изпрати 
препис от същата на Председателя на Общински съвет – гр. 
Приморско.

Настоящата заповед не подлежи на оспорване.

ИВАН ГАЙКОВ: /П/
Кмет на Община Приморско

О Б Я В Л Е Н И Е

Районен съд – Поморие обявява конкурс за заемане 
на длъжността „призовкар-чистач“ в Районен съд – 
Поморие – 1 щатна бройка при условията на чл. 67, 
ал.1, т.1 от Кодекса на труда (за неопределено време).

 Описание на длъжността – Връчва призовки, съоб-
щения и съдебни книжа; координира дейността си със 
съдебните служители, които са ги изготвили; отговаря за 
навременното връчване на призовките и другите книжа, 
незабавно връщане на вторите екземпляри и акуратното 
отбелязване на причините при невръчване на призовки; 
почиства съдебната сграда; изпълнява други възложени 
от председателя на съда и административния секретар 
задължения

 2. Минимални и специфични изисквания, предви-
дени в нормативните актове и в Класификатора на 
длъжностите в администрацията на съдилищата за 
длъжността „призовкар-чистач“, на които кандидатите 
следва да отговарят: 

2.1 Минимални изисквания:
– Вид и равнище на образование – минимална степен 

на завършено образование – „Средно образование“. 
– Трудов стаж – за заемането на длъжността не се 

изисква наличие на трудов стаж/професионален опит. 
– Да отговарят на изискванията на чл. 340а, ал. 1 от 

Закона за съдебната власт. 
– Да отговарят на условията на чл. 340а, ал. 2 от 

Закона за съдебната власт, във връзка чл. 107а, ал. 1 
от Кодекса на труда, които обстоятелства лицата, избра-
ни, в резултат на конкурсната процедура, декларират 
преди сключване на трудовия договор с тях. 

2.2 Специфични изисквания, на които кандидатите 
следва да отговарят: 

– Добра компютърна грамотност – умения за работа 
с приложения на MS Office, умения за работа с офис 
техника и оборудване. 

– Лични качества – умения за работа в екип, отлични 

комуникативни способности, способност за работа с 
граждани, способност за работа в екип, способност за 
работа под стрес, умения за справяне с конфликтни 
ситуации, лоялност, дискретност, прецизност. 

– Познаване на Закона за съдебната власт и Правил-
ника за администрацията в съдилищата.

3. Размер на основното трудово възнаграждение, 
съгласно Класификатора на длъжностите в админи-
страцията по чл. 341 от ЗСВ. 

Минималното основно трудово възнаграждение – 
1073.00 лева. На служителите се заплаща ежемесечно 
допълнително възнаграждение за ранг (минималният ранг 
за длъжността е V), с възнаграждение в размер на 75.00 
лева, както и възнаграждение за придобит трудов стаж 
и професионален опит.

4. Начин на провеждане на конкурса и оценяване 
на кандидатите: 

Конкурсът ще се проведе от комисия назначена със 
заповед на административния ръководител на Районен 
съд – Поморие. Комисията заседава в пълен състав и 
взема решения с обикновено мнозинство. За заседани-
ята си комисията води протокол, който се подписва от 
всички членове. Конкурсната процедура включва два 
етапа, както следва: 

Етап 1: Допускане на кандидатите до участие в 
конкурса. 

На този етап се преценява пълнотата и редовността 
на представените документи от кандидатите, съответстви-
ето на кандидатите с минималните и специфичните изи-
сквания за заемане на длъжността, както и спазването 
на реда, начина и срока за подаване на документи за 
участие в конкурса. 

До втория етап на конкурса се допускат единствено 
кандидатите, които напълно отговарят на минималните 
и на специфичните изисквания за заемане на длъжност-
ите. 

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати 
(както и основанията за недопускането им) ще се обявят 
на таблото на съда и на интернет страницата на съда не 

по-късно от 7 дни след изтичане на срока за подаване 
на заявленията за участие в конкурса. В списъка на 
допуснатите кандидати ще се посочат датата на провеж-
дане на втория етап от конкурса, която не може да бъде 
по-рано от 14 дни от изнасянето на списъка, началният 
час и мястото на провеждане на втория етап. 

Етап 2: Събеседване с допуснатите до втория етап 
кандидати. 

Целта на този етап е да се оценят уменията за устно 
общуване, мотивацията за работа и специфичните изи-
сквания за длъжността, както и да се проверят позна-
нията на кандидатите по Закона за съдебната власт и 
Правилника за администрацията на съдилищата. 

Оценяването на кандидатите във втория етап ще се 
извърши, в съответствие с изготвена от комисията и 
одобрена от Административния ръководител, Председател 
на Районен съд – Поморие методика за оценка, обявена 
на определените общодостъпни места, на които ще се 
публикуват списъците или други съобщения във връзка 
с конкурса. Методиката за оценка ще се обяви на кан-
дидатите, ведно със съобщението за датата и мястото за 
провеждане на втория етап от конкурса.

5. Необходими документи за участие в конкурса: 
5.1. Задължителни документи: 
– Заявление за кандидатстване за работа в Българ-

ската съдебна система (по образец); 
– Автобиография (по образец); 
– Декларация от кандидата по чл. 340а, ал. 1 от За-

кона за съдебната власт, във връзка с чл. 136 и чл. 141, 
ал. 2, т. 1 от Правилника за администрацията в съдили-
щата (по образец); 

– Декларация за защита на личните данни (по образец);
– Копие от документи за придобити образователно-

квалификационни степени, допълнителна квалификация 
и правоспособност, които се изискват за длъжността. 

Важно: Кандидатите следва да представят задъл-
жително копие от документ за завършено средно 
образование. 

– Копие от документи, удостоверяващи продължител-

ността на трудовия стаж/професионалния опит; 
– Медицинско свидетелство за постъпване на работа 

(в оригинал); 
– Други документи, свързани с изискванията за зае-

мане на длъжността, които кандидатът притежава и 
желае да представи. 

Представените копия следва да бъдат заверени от 
кандидата с текст „Вярно с оригинала“. 

4.2. Препоръчителни документи: 
– Препоръки от предходни работодатели, независимо 

в каква област е работил кандидатът; 
– Мотивационно писмо. 
4.3. Други – Преди постъпване на работа на спече-

лилия конкурса кандидат ще бъде изискано и Медицин-
ско удостоверение, издадено в резултат на извършен 
медицински преглед, че лицето не страда от психическо 
заболяване (в оригинал). 

6.Място и срок на подаване на документите. Доку-
менти за участие в конкурса се подават лично или чрез 
пълномощник (нотариално заверено пълномощно) в 
сградата на Районен съд – Поморие, ул. „Цар Калоян“ 
№ 1, ет.1 , „Деловодство“ с работно време от 9.00 до 
17:00 ч. Документи се приемат в срок до един месец от 
датата на публикуване на обявата в печатна медия. 
Образците на формуляри и подробните длъжностни ха-
рактеристики са достъпни на Интернет страницата на 
Районен съд – Поморие – https://pomorie-rs.justice.bg, 
рубрика „Обяви и конкурси“, както и при администра-
тивния секретар на съда.

7. Общодостъпно място, на което ще се обявяват 
списъците на допуснати/недопуснати кандидати, ре-
зултатите от конкурса или други съобщения във 
връзка с конкурса. 

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се 
обявяват на Интернет страницата на съда https://pomorie-
rs.justice.bg, рубрика „Обяви и конкурси“, както и на 
информационното табло в сградата на Районен съд – 
Поморие, ул. „Цар Калоян“ № 1, етаж 1, в съответствие 
с предвидените в нормативните актове срокове. 
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ДОНА МИТЕВА

Бургазлията Самуел 
Мануелян и неговата песен 
Walking in Memphis накара-
ха Иван Лечев да седне в 

краката му. А с последва-
лата авторска песен „Меч-
тател“ по негов текст и 
музика, тотално завладя 
журито в „Гласът на Бъл-
гария“ в неделя вечер.

„Откога чакам такова 
нещо, изключително готин 
глас“, каза Иван Лечев за 
изпълнението.

На сцената излезе и Гра-
фа. Двамата с Лечев ими-
тираха боксов мач за това 

кой да вземе в своя 
отбор бургаз-

лията.

Синът на бившия 
кмет по здравео-

пазване и поет д-р 
Лорис Мануелян 

разказа за себе си, че е 
израснал в лекарско семей-
ство, а и той самият е 
ветеринар, но музиката е 
тази, която го е завладяла 
и на която се отдава все-
цяло.

„Станах ветеринар, но 
реално нямам един работен 
ден като такъв. В универ-
ситета направихме банда, 
работихме по курорти, 
пътувахме по корабите. Но 
да си моряк, трябва да се 

лишиш от други неща. Спрях 
с корабите точно преди да 
се оженя. След няколко 
месеца ми се роди дъщеря“, 
разказа младият бургазлия 
във визитката си.

В крайна сметка Самуел 
послуша „гласа на китара-
та си“ и избра да е в отбо-
ра на Иван Лечев.

На кастинга известният 
бургазлия пристигна със 
семейството си, дори и с 
домашния любимец.

А след изпълнението и 
влизането в отбора на Иван 
Лечев, първа го посрещна 
дъщеричката му.

С китарата си Самуел 
Мануелян накара Иван Лечев 
да седне в краката му

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

През октомври Арти-
ум център отваря врати 
за новия културен сезон. 
В предстоящите есен и 
зима общинската ин-
ституция ще продължи 
да предлага на гражда-
ните и гостите на Не-
себър вълнуващ досег 
със сценичните изкуства 
– театрални постанов-
ки и концерти и срещи 
с изтъкнати творци – 
писатели и поети. 

На 8 октомври сезона 
ще открие Виктор Калев 
с авторския концерт 
спектакъл „Грамофонът“.

Очаква се посещение-
то на Стойчо Керев – 
любител на мистично-
то и необикновеното в 
з а о б и к а л я щ а т а  н и 
природа и космическото 
пространство. 

В програмата на Ар-
тиум център е залегна-

ла среща в изтъкнатия 
актьор  Николай Урумов 
чрез постановката 
„Роднини“ на 22 октом-
ври. Негов сценичен 
партньор ще бъде из-
гряващата звезда на 
българския театър 
Константин Николов 
от Несебър, чиито пър-
ви изяви започнаха с 
участието му в училищ-
ната трупа, с ръково-
дител г-н Петко Божи-
лов.  В началото на 
декември ще гостува 
актрисата Здрава Ка-
менова с постановката 
„Да оцелееш по Коледа“.

Очакват се още пред-
ставленията „Българ-
ската литература на-
кратко“ със сценарист 
Иво Сиромахов, „Прес-
панските камбани“ по 
едноименното произве-
дение на Димитър Талев, 
„Петък 13-и“, „Училище 
за бащи“ и др. 

Силен културен сезон 
започва в Артиум 
център в Несебър 

Музикална звезда. В „Гласът на България“ бургазлията влиза 
безапелационно

Самуел със семейството си        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

На сцената по време на 
кастингите „На тъмно“
ФОТО: „ГЛАСЪТ НА БЪЛГАРИЯ“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Над 50 творби ще под-
реди обичаният бургаски 
творец и дългогодишен 
преподавател Йордан Ма-
ринов в Дружеството на 
бургаските художници на 
8 октомври (вторник), от 
18.00 часа. 

Събитието се органи-
зира с подкрепата на Об-
щина Бургас, по повод 
80-годишнината на худож-
ника, която се отбелязва 
на 15 октомври.

Гостите на събитието 
ще се насладят на много-
ликия творчески свят на 
Маринов, от първите му 
портрети, които датират 
от 1973 - 1974 година, пос-
ветени на семейството до 
завършената само преди 
дни „Лодка в морето”, коя-
то поетично разказва за 
връзката между водата и 
земята. Всички картини в 
залата се обединяват от 

темата „Ничие море”. Тя 
хрумва на художника от 
старите моряшки лафове, 
че морето не може да се 
опитоми и не принадлежи 
на никого.

За селекцията и курира-
нето на изложбата до 
него са най-верните му 
спътници – Йордан Ангелов 
и Йордан Петров, които 
съпреживяват радостта 
от специалното събитие.

Йордан Маринов е уве-
ковечил с изкуството си 
част от десетки емблема-
тични сгради в Бургас и 

страната, сред които: 
Гимназията по туризъм 
„Проф. д-р Асен Златаров“, 
Турското консулство и 
Ритуална зала „Вардар”. 
Негова мозайка и фреска 
има на фасадата на ОУ 
„Добри Чинтулов“ (сега 
Английска гимназия).

Сред емблематичните 
му творби е „Пясъчен ча-
совник“, която той създа-
ва специално за   стадион 
„Лужники“, Москва, Русия 
и още много мозайки и 
фрески по училища, хоте-
ли, административни 

сгради в цялата страна. 
Негови творби са прите-
жание на частни колекции 
в страната и чужбина. 
Изложбите му извън стра-
ната наброяват десетки, 
сред тях са: Германия, 
Франция, Италия, Велико-
британия, Белгия, Холандия, 

Сърбия, САЩ, Турция и 
Япония – Осака.

„Не обичам да се правя 
на важен. Винаги съм бил 
искрен с моята публика и 
колегите ми. Това е моята 
запазена марка, не мога да 
изневеря на инстинктите 
си, оставам верен на кла-

сиката, на сюжета. Тази 
изложба я чакам цял живот”, 
споделя Маринов, който е 
част от триото Йорда-
новци. Те са колоритното 
събитие в културната 
програма на Бургас, на все-
ки 6 януари (Богоявление), 
в продължение на 25 години.. 

От дясно на-
ляво: Йордан 

Маринов, Руси 
Стоянов и 

Живко Иванов 
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

80 = 30 плюс 50

80 години жизнен път на израстване и творчески градеж.

30 години начало на монументални творения – фрески, 

стенописи, мозайки, резби и металопластика.

50 години творческо търсене – графика, живопис, десетки 

изложби и пленери.

Ненаситни пориви...

Неуморим Йордан!“

Именитият художник Йордан Маринов празнува 80 години  
с ретроспективна изложба 


	1
	2-3
	4-5-6
	Aitos-04-10.10.2024
	11
	12
	13
	14
	15
	16

